
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 14158, 14170
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 14141, 14142, 14143,

14159, 14160, 14161, 14162, 14163
3. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: Εκλογή Ε’ Αντιπροέδρου της

Βουλής των Ελλήνων, σελ. 14159 - 14170
4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: 
Συζήτηση και λήψη απόφασης, για τις αιτήσεις άρσης της

ασυλίας των Βουλευτών κ.κ. Κ. Κοντογεώργου, Γ. Λαµπρο-
ύλη, Ε. Καρανάσιου, Γ. Γερµενή και Ε. Μπούκουρα, σελ.
14159, 14163, 14170 - 14385

5. Επί του Κανονισµού, σελ. 14159 - 14163
6. Πρόταση του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς /

Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου αναβολής της ψηφοφορίας
για την εκλογή του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής των Ελλή-
νων για να ζητηθεί από το Προεδρείο η γνώµη του Επιστη-
µονικού Συµβουλίου της Βουλής και ψηφοφορία επ’ αυτής,
σελ. 14162 - 14163

7. Ονοµαστική µυστική ψηφοφορία για την εκλογή του Ε’
Αντιπροέδρου της Βουλής των Ελλήνων, σελ. 14163 – 14170

8. Επιστολικές ψήφοι επί της ονοµαστικής µυστικής ψηφο-
φορίας για την εκλογή του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής των
Ελλήνων, σελ. 14163 - 14169

8. Αποχώρηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού
Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή, σελ. 14163

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 14123 - 14125
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

14125 - 14136
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη νοµιµοποίηση

των γιατρών του ΙΚΑ Τρικάλων που λήγουν οι συµβάσεις
τους, σελ. 14137

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε την ανάκληση προηγούµενης γνωµο-
δότησης του Υπουργείου Εργασίας για την εφαρµογή του µι-
σθολογίου του ΟΤΕ, σελ. 14138

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων: "Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας για συνεργασία
στον τοµέα της γεωργίας και άλλες διατάξεις", σελ. 14141 -
14149

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εσωτερικών, Πολιτισµού και

Αθλητισµού, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, Υγείας, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των και Επικρατείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Φορολογία
Εισοδήµατος, Επείγοντα Μέτρα Εφαρµογής του ν.
4046/2012 και του ν. 4127/2013 και άλλες διατάξεις», σελ.
14170

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , 
σελ. 14163 - 14386

ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 14123 - 14163

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 14142, 14143
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 14163
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Ε. , σελ. 14143
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 14143
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 14141, 14161
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 14141, 14142, 14143, 

14159, 14161, 14162, 
14163

ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ Ε. , σελ. 14160
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 14141
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 14162
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 14163
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 14143

Β. Επί του Κανονισµού:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε. , σελ. 14160, 14161
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 14161
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 14160, 14161
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 14162, 14163
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 14159, 14160, 14161, 

14162, 14163
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 14161

Γ. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 14139, 14140
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 14137, 14138
ΜΠΕΖΑΣ Α. , σελ. 14137, 14138
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 14138, 14139

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων:

ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 14144
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 14141, 14145
ΚΑΣΣΗΣ Μ. , σελ. 14144
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Ε. , σελ. 14144
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 14147
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 14148
ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ Ε. , σελ. 14146
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 14142
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 14147
ΨΥΡΡΑΣ Θ. , σελ. 14146
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Αθήνα, σήµερα στις 9 Ιουλίου 2013, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Λαµπρούλη,
Βουλευτή Λαρίσης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µόλυνση του
Θερµαϊκού κόλπου στη δυτική Θεσσαλονίκη από την παρωχη-
µένη µονάδα κατεργασίας αποβλήτων της ΒΙΠΕ.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Δανειοληπτών και Προ-
στασίας Καταναλωτών Βορείου Ελλάδος καταγγέλλει την κατά-
σχεση από τράπεζα του εφάπαξ ποσού δανειολήπτριας µε σο-
βαρά προβλήµατα υγείας.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ελλήνων Αρχαιολόγων
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη φορολόγηση αγρο-
τεµαχίων εντός κηρυγµένων αρχαιολογικών χώρων.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Θεοδώρα Νάτσου εκφράζει τη
διαµαρτυρία της για την κατάργηση του Οργανισµού Κτηµατο-
λογίου και Χαρτογραφήσεων Ελλάδας (ΟΚΧΕ).

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη ρύπανση που
συνεχίζει να προκαλείται στην περιοχή της Θήρας από το ναυά-
γιο του «Sea Diamond».

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις µεγάλες
ποσότητες σκουπιδιών που συσσωρεύονται στη χωµατερή της
Άνδρου.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Κουτουζής εκφράζει

τη διαµαρτυρία των ιδιοκτητών των υδρογεωτρήσεων, αρδευτι-
κών και υδρευτικών, της περιοχής της Τροιζηνίας εξαιτίας της
έγκρισης νέων σχεδίων διαχείρισης των λεκανών απορροής πο-
ταµών.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Δανειοληπτών και Προ-
στασίας Καταναλωτών Βορείου Ελλάδος παραθέτει τις απόψεις
του για το θέµα της φοροαπαλλαγής επενδυτών και επισηµαίνει
τον κίνδυνο να χάσουν τα σπίτια τους πολλοί Έλληνες πολίτες. 

9) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εγκατάσταση κε-
ραίας κινητής τηλεφωνίας στην περιοχή Επιτάλιο Ηλείας, εντός
του οικισµού Ροφιά.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εν-
τολή της Εισαγγελίας Πατρών προς την Αστυνοµία, ζητώντας
από τις αρµόδιες αρχές να εκκενώσουν τον χώρο που χρησιµο-
ποιείται από οµάδες αντιεξουσιαστών. 

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων «Ηλε-
κτροµηχανικής Κύµης» αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της
«Ηλεκτροµηχανικής Κύµης» και τη διατήρηση των θέσεων εργα-
σίας της.

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων «Ηλε-
κτροµηχανικής Κύµης» εκφράζει την έντονη ανησυχία του για το
µέλλον της εταιρείας και των εργαζοµένων της.

13) Οι Βουλευτές, Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ και
Επικρατείας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Αργολίδας εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία του για την απόσπαση δυνάµεων της Αστυ-
νοµικής Διεύθυνσης Αργολίδας για τη φύλαξη της οικίας του
Κωνσταντίνου Γλύξµπουργκ στην Ερµιονίδα

14) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Νοτίου Πηλίου Νοµού
Μαγνησίας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την επικείµενη κα-
τάργηση των ταχυδροµικών γραφείων των Δηµοτικών Ενοτήτων
Τρικερίου και Μηλεών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’
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15) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μετσόβου Νοµού Ιωαννίνων αι-
τείται την καθολική αποκατάσταση της σταβλικής εγκατάστασης
του µετακινούµενου κτηνοτρόφου κ. Ιωάννη Δεκύλη.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Πρώην Εργαζοµένων στα
«ΚΛΩΣΤΗΡΙΑ ΠΡΕΒΕΖΑΣ Α.Ε.» παραθέτει τις προτάσεις του σχε-
τικά µε το ζήτηµα της εξαιρέσεως των µελών του από το συνυ-
πολογισµό του χρόνου ειδικής επιδότησης ανεργίας στους πλα-
σµατικούς χρόνους του άρθρου 4 του ν.3996/2011.

17) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Νεµέας Νοµού Κορινθίας αιτείται
τη λήψη µέτρων για την κάλυψη των ζηµιών στις καλλιέργειες
ελιάς της περιοχής.

18) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Συµβούλιο της Δηµοτικής Κοινό-
τητας Ελευσίνας του Δήµου Ελευσίνας Νοµού Αττικής αιτείται
την υιοθέτηση των προτάσεών του για την επίλυση των προβλη-
µάτων λειτουργίας και την κάλυψη των ελλείψεων του «Θριά-
σιου» Νοσοκοµείου.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την επικείµενη κατάργηση
του Δηµοτικού Σχολείου Παναγιάς .

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Γόρτυνας Νοµού
Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την κατάργηση σχολικών µονάδων
στις Στέρνες και στην Παναγιά του Δήµου Γόρτυνας.

21) Η Βουλευτής Κιλκίς κ. ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εφορευτικό Συµβούλιο της
Δηµόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης Κιλκίς εκφράζει την πλήρη αν-
τίθεση όλων των φίλων και εθελοντών της Δηµόσιας Κεντρικής
Βιβλιοθήκης Κιλκίς σε οποιαδήποτε προσπάθεια υποβάθµισης
του θεσµικού ρόλου και του έργου της.

22) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσα-
λονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Νοτίου Πηλίου Νοµού
Μαγνησίας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας των υποκατα-
στηµάτων ΕΛΤΑ της περιοχής.

23) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο
των «Μηχανικών για την Παιδεία» Νοµού Αιτωλοακαρνανίας εκ-
φράζει την ανησυχία καθηγητών του κλάδου της πληροφορικής
για την ενδεχόµενη ένταξή τους σε πρόγραµµα κινητικότητας.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αναπτυξιακός Σύνδεσµος Δυ-
τικής Αθήνας εκφράζει την αντίθεσή του στην ενδεχόµενη ανα-
στολή λειτουργίας του Γενικού Νοσοκοµείου Δυτικής Αττικής
«Αγία Βαρβάρα». 

25) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και ΜΙΧΑΗΛ
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία κάτοικοι της
περιοχής Φόδελε του Δήµου Μαλεβιζίου Νοµού Ηρακλείου αι-
τούνται την επίλυση θέµατος που αφορά καταστροφή καλλιερ-
γηµένων εκτάσεων εσπεριδοειδών από πληµµελή φύλαξη
αιγοπροβάτων.

26) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ΔΑΠ -ΝΔΦΚ ΤΕΙ Πύργου, εκφρά-
ζει την αντίθεση της στην απόφαση διακοπής διδακτικού έργου
στο Τµήµα Πληροφορικής και ΜΜΕ και στο Τµήµα Μουσειολο-

γίας, Μουσειογραφίας και Σχεδιασµού Εκθέσεων του ΤΕΙ Πύρ-
γου.

27) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Πηνειού Νοµού Ηλείας εκφράζει την αντίθεσή του στην επικεί-
µενη αναστολή λειτουργίας του υποκαταστήµατος ΕΛΤΑ της Δη-
µοτικής Κοινότητας Τραγανού.

28) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι της Ύδρας επισηµαίνουν
τον κίνδυνο πρόκλησης ατυχήµατος από σκαλωσιές στην οδό
Αντωνίου Λιγνού στην Ύδρα. 

29) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Ηρακλείου
«Δ. Θεοτοκόπουλος» εκφράζει την αντίθεσή του στις επικείµενες
συγχωνεύσεις ή καταργήσεις σχολικών µονάδων και επισηµαίνει
την ανάγκη εξασφάλισης κονδυλίων για τη µεταφορά των µαθη-
τών. 

30) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος
του Δήµου Μινώα Πεδιάδας Νοµού Ηρακλείου εκφράζει τη δια-
µαρτυρία του για τις σχεδιαζόµενες µεταβολές σχολικών µονά-
δων στο Νοµό Ηρακλείου. 

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπε-
ξαίρεση µεγάλου χρηµατικού ποσού από αστυνοµικό στην
Αστυνοµική Διεύθυνση Αχαΐας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µεταβίβαση
τριών µεγάλων εκτάσεων του Δήµου Αιγιάλειας το Ταµείο Αξιο-
ποίησης της Περιουσίας του Ελληνικού Δηµοσίου.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µετα-
φορά µε ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ ασθενών βαρέων περιστατικών
που παίρνουν εξιτήριο από τα νοσοκοµεία.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε έκθεση
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για τις παραλίες πλαζ Αγυιάς, Δάφ-
νες και Μποζαίτικα.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον εντοπισµό
µεγάλου αριθµού συνταξιούχων «µαϊµού» και στις ελάχιστες πε-
ριπτώσεις που οδηγούνται στη δικαιοσύνη.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδε-
χόµενο καταστροφής σηµαντικών αρχείων της Υπηρεσίας
Αλλοδαπών του Δήµου Χολαργού από επίορκους υπαλλήλους.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες µη καταγεγραµµένα από την Ελληνική Στατιστική
Υπηρεσία, µε αποτέλεσµα να µην περιλαµβάνονται στα προγράµ-
µατα των Υπουργείων.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τα-
λαιπωρία των ασφαλισµένων του ΙΚΑ από την απουσία ιατρού.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε διαβεβαίωση
του Γενικού Γραµµατέα Εσόδων κ. Χ. Θεοχάρη περί µη επιβολής
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φόρου εισοδήµατος σε ήδη φορολογηθέντες τόκους των τραπε-
ζικών καταθέσεων.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα υλοποίησης του διαχειριστικού σχεδίου της προστα-
τευόµενης περιοχής Κοτυχίου Στροφυλιάς.

41) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Μαυ-
ρουδής αιτείται την επανάκτηση άδειας λειτουργίας λατοµείου,
καθώς και την επαναφορά στη Ρόδο των αρµοδιοτήτων που
έχουν σχέση µε την άδεια λειτουργίας δηµόσιων λατοµείων.

42) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι Πανελλήνιες Ενώσεις Λειτουργών Παιδικών
Κατασκηνώσεων Νοτίου και Βορείου Ελλάδος αιτούνται να πε-
ριληφθεί στις εκπιπτόµενες δαπάνες των επιχειρήσεων η δαπάνη
για τη συµµετοχή των παιδιών των εργαζοµένων στις παιδικές
κατασκηνώσεις.

43) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Κίνησης Ενεργών Πολιτών
Ζευγολατιού «Κοινωνία» αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του
Ταχυδροµικού Γραφείου Γ’ Τάξης στο Ζευγολατιό Κορινθίας.

44) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο της Τοπικής Κοινό-
τητας Δερβενίου του Δήµου Ξυλοκάστρου-Ευρωστίνης Νοµού
Κορινθίας αιτείται την κατασκευή διάβασης δυτικά του Ζαχολίτι-
κου ποταµού από τον ΟΣΕ.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μαλεβιζίου Νο-
µού Ηρακλείου εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την κατάργηση
του Δηµοτικού Σχολείου Καβροχωρίου.

46) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μα-
λεβιζίου Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επανεξέταση θέµατος
που αφορά καταργήσεις σχολικών µονάδων πρωτοβάθµιας εκ-
παίδευσης της περιοχής.

47) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος
Αρχανών-Αστερουσίων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά την παραχώρηση αδειών χρήσης κτηρίων
των Αστυνοµικών Σταθµών Αγίων Παρασκιών και Τεφελίου.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ΕΑΣ Ιεράπετρας αιτείται την έν-
ταξη των κηπευτικών προϊόντων, ιδιαίτερα των θερµοκηπιακών,
στο καθεστώς της ενιαίας συνδεδεµένης ενίσχυσης, στο πλαίσιο
αναθεώρησης της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής για την περίοδο
2014-2020.

49) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Αγώνα του Δηµοτικού
Συµβουλίου Καλαµπάκας Νοµού Τρικάλων εκφράζει τη διαµαρ-
τυρία της για την απόφαση κατάργησης του Τµήµατος Εµπορίας
της ΔΕΗ του Π/Κ Καλαµπάκας.

50) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Σοφάδων Νοµού Καρδίτσας αι-
τείται την επανεξέταση απόφασης που αφορά την κατάργηση
του καταστήµατος των ΕΛΤΑ στο Λεοντάρι.

51) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία εν ενεργεία και εν αποστρατεία στε-
λέχη των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφαλείας αιτού-

νται τη λήψη µέτρων για την αποτροπή περαιτέρω µείωσης των
συντάξεών τους και την ουσιαστική ενίσχυση των επικουρικών
τους ταµείων.

52) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι της περιοχής Φόδελε του
Δήµου Μαλεβιζίου Νοµού Ηρακλείου αιτούνται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά καταστροφή καλλιεργηµένων εκτάσεων εσπε-
ριδοειδών από πληµµελή φύλαξη αιγοπροβάτων.

53) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Χίου αιτείται την ενίσχυση της Διεύθυνσης Δασών Χίου µε επι-
πλέον προσωπικό.

54) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Αποφοίτων Γυµνα-
σίου-Λυκείου Κόνιτσας Νοµού Ιωαννίνων εκφράζει την αντίθεσή
του στο ενδεχόµενο συγχώνευσης της Δηµόσιας Βιβλιοθήκης
Κόνιτσας µε άλλες επαρχιακές δηµόσιες βιβλιοθήκες.

55) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μινώα Πεδιάδος Νοµού
Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση της λειτουργίας του Δηµοτικού
Σχολείου Παναγιάς του Δήµου.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δέ-
σµευση των Υπουργείων Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας προς την τρόικα για µείωση των ασφα-
λιστικών εισφορών. 

57) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Ελληνικό ‘Ιδρυµα Ιστορικών
Μελετών αιτείται τη χορήγηση χρηµατικού ποσού ύψους 20.000
ευρώ από το Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητισµού για την κά-
λυψη εξόδων του µουσικού σχολείου.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ποσό
που φέρεται να διακίνησε στο εξωτερικό ο πρώην διοικητής της
ΑΤΕ BANK κ. Πανταλάκης.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα ύδρευσης της Δηµοτικής Ενότητας Λαρίσου του Δήµου
Δυτικής Αχαϊας.

60) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χάρης Βαρδάκας διαµαρ-
τύρεται για τη δήλωση φόρου εισοδήµατος την οποία υποχρε-
ούνται να υποβάλλουν οι κάτοικοι εξωτερικού.

61) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την επαναλειτουργία του Περιφερει-
ακού Ιατρείου Τραγανού Νοµού Ηλείας.

62) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το «Επιχειρηµατικό Πάρκο Κερα-
τέας Α.Ε.» αιτείται την επανεξέταση της απόφασης του
Υπουργείου Οικονοµικών για τον προσδιορισµό της τιµής ζώνης
των 370 ευρώ ανά τετραγωνικό µέτρο στην περιοχή.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 8124/06-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/16400/7-
6-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 9344/08-04-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γρηγοράκου Λεωνίδα, Λοβέρδου Ανδρέα, Γεωργιάδη
Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Κακλαµάνη Νικήτα, Γιακουµάτου Γερά-
σιµου, Παυλόπουλου Προκοπίου, Οικονόµου Βασιλείου δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. 296/07-06-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων η ακό-
λουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 10402/09-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαριά Επαµεινώνδα (Νότη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/
16403/07-06-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 10474/13-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 389/07-06-2013

έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 10599/15-05-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουράκη Αναστασίου (Τάσου), Αµανατίδη Ιωάννη, Αµµα-
νατίδου - (Πασχαλίδου) Ευαγγελίας (Λίτσας), Γαϊτάνη Ιωάννας

και Χαραλαµπίδου Δέσποινας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1461β/
07-06-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

14134 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



6. Στην µε αριθµό 10829/20-05-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1498β/07-06-2013

έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 8758/21-03-2013 ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τη µονιµοποίηση των γιατρών του ΙΚΑ Τρικά-
λων που λήγουν οι συµβάσεις τους. 

Στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υγείας κ. Αντώνιος Μπέζας. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά προ-
κειµένου να αναπτύξετε την ερώτησή σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αν και η ερώτηση κατατέθηκε στις 21 Μαρτίου, όπως προβλέ-

πεται και από τον Κανονισµό, δεν υπήρξε απάντηση από το
Υπουργείο και γι’ αυτό επανήλθαµε µε την ερώτηση για να τα συ-
ζητήσουµε. Και αυτό το λέω διευκρινίζοντας το πρώτο κοµµάτι
της ερώτησης και προς το Σώµα αλλά και προς τον κύριο Υπουρ-
γό.

Το θέµα της ερώτησης αφορά τη λειτουργία των υγειονοµικών
µονάδων του πρώην ΙΚΑ, νυν ΕΟΠΥΥ, στα Τρίκαλα, όπου τον
Μάιο έληξαν οι πέντε συµβάσεις ιατρών και στις 20 Ιουλίου, λή-
γουν οι υπόλοιπες επτά συµβάσεις αντίστοιχων ιατρών, µε απο-
τέλεσµα δώδεκα στο σύνολο θέσεις ιατρών να µείνουν ακάλυ-
πτες περίπου από τα τέλη Ιουλίου και µετά. Και αυτό αφορά σε
ειδικότητες βασικές, σε ό,τι αφορά την παροχή υπηρεσιών υ-
γείας, δηλαδή, χειρουργού, παιδιάτρων, παθολόγου, ορθοπεδι-
κού, ψυχιάτρου, οφθαλµιάτρου, δύο ακτινολόγων αλλά και αντί-
στοιχων ιατρών που καλύπτουν τις ανάγκες της πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας µέσω του ΕΟΠΥΥ στην Καλαµπάκα και στη
Φαρκαδόνα. 

Η ερώτησή µας προς τον κύριο Υπουργό είναι η εξής: Τι µέτρα
θα παρθούν ώστε άµεσα να στελεχωθούν οι θέσεις αυτές, οι
οποίες έχουν κενωθεί µετά τη λήξη των συµβάσεων των συγκε-
κριµένων ιατρών; Επίσης, τι µέτρα θα πάρει ώστε να προσλη-
φθούν γιατροί µε µόνιµη και σταθερή εργασία –όπως λέµε εµείς-
ούτως ώστε να προσφέρουν σταθερά και επί σειρά ετών την αν-
τίστοιχη παροχή υπηρεσιών υγείας που έχει ανάγκη ο λαός της
περιοχής των Τρικάλων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε συνά-

δελφε, επειδή η ερώτησή σας θίγει γενικότερα το θέµα της λει-
τουργίας του ΕΟΠΥΥ, θα πρέπει να πω προκαταβολικά ότι η
δηµιουργία του Εθνικού Οργανισµού Παροχής Υπηρεσιών Υ-
γείας, του ΕΟΠΥΥ, ήταν µια από τις µεγαλύτερες και πλέον και-
νοτόµες µεταρρυθµίσεις στο χώρο της υγείας τα τελευταία χρό-
νια στην Ελλάδα. Όµως, παράλληλα, αποτελεί και ένα µεγάλο
στοίχηµα, αφού είναι εύλογο ότι η ενοποίηση των ασφαλιστικών
ταµείων, που αφορά στο σύνολο του πληθυσµού, είναι ένα µε-
γάλο εγχείρηµα. 

Και είναι ένα µεγάλο εγχείρηµα διότι πρέπει να απορροφηθούν
όλες εκείνες οι ανοµοιοµορφίες και οι παθογένειες κάθε ασφα-
λιστικού φορέα και να οργανωθεί ένα ενιαίο σύστηµα, το οποίο
να παρέχει ισότιµα αλλά και ορθολογικά αποτελεσµατικές και
επαρκείς υπηρεσίες υγείας σε όλους τους Έλληνες πολίτες, ανε-
ξάρτητα από το ασφαλιστικό τους ταµείο και ανεξάρτητα από το
εισόδηµα του κάθε πολίτη.

Πρέπει, επίσης, να τονίσω ότι ως νέα πολιτική ηγεσία στο
Υπουργείο Υγείας κεντρικός στόχος µας είναι η διατήρηση των
παρεχόµενων υγειονοµικών υπηρεσιών και παροχών σε όλους
τους Έλληνες, ιδιαίτερα όµως στις ευαίσθητες κοινωνικές οµά-
δες, µε παράλληλο εξορθολογισµό των δαπανών, καθώς και η
αντιµετώπιση προβληµάτων που υπάρχουν στον ΕΟΠΥΥ -τέτοια
προβλήµατα είναι η προκλητή ζήτηση, η υπερκοστολόγηση- κι
όλα αυτά µέσα από την εγκαθίδρυση ενός σταθερού, βιώσιµου
και προσβάσιµου σε κάθε πολίτη συστήµατος µε διαφανείς
αρχές και κανόνες.

Παρά τη συστηµατική υλοποίηση µεταρρυθµίσεων στον
ΕΟΠΥΥ τα προηγούµενα χρόνια, υπάρχει ακόµη δρόµος µπρο-
στά µας. Υπάρχει η ανάγκη να γίνει συστηµατική εργασία. Πέραν
των θεµάτων της οικονοµικής του ενίσχυσης, υπάρχει ανάγκη κυ-
ρίως στο επίπεδο της βελτίωσης της οργανωτικής δοµής του,
προκειµένου να διασφαλιστεί τόσο η οικονοµική βιωσιµότητα
όσο και η παροχή ίσων ευκαιριών περίθαλψης σε όλους τους πο-
λίτες.

Αυτά γενικότερα για τον τρόπο µε τον οποίο εµείς αντιλαµβα-
νόµαστε τη λειτουργία και το ρόλο του Εθνικού Οργανισµού Πα-
ροχής Υπηρεσιών Υγείας.

Τώρα, ειδικότερα για την εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων του
ΕΟΠΥΥ στη Μονάδα Υγείας των Τρικάλων, θα ήθελα να πω ότι
υπάρχουν εργαστήρια τα οποία λειτουργούν, το Βιοπαθολογικό
και το Ακτινοδιαγνωστικό. Αυτά είναι πλήρως εξοπλισµένα.

Το ακτινοδιαγνωστικό εργαστήριο διαθέτει µηχάνηµα ακτινο-
γράφησης-ακτινοσκόπησης και υπερηχοτοµογράφου. Στη µο-
νάδα υπάρχει ακτινοδιαγνώστης, ο οποίος εκτελεί υπερήχους
και triplex. 

Δεν είναι προς το παρόν δυνατή η εκτέλεση των ακτινολογικών
εξετάσεων, δεδοµένου ότι η µοναδική υπάλληλος, η οποία έχει
τη συγκεκριµένη ειδικότητα και η οποία ήρθε µε πρόσφατη από-
φαση του Προέδρου του ΕΟΠΥΥ, δεν έχει αναλάβει ακόµα υπη-
ρεσία διότι έχει κάποιο προσωπικό κώλυµα. Κι επειδή έχουµε ένα
µεγάλο αριθµό συνταξιοδοτήσεων, αυτό έχει οδηγήσει σε µεί-
ωση του υγειονοµικού προσωπικού και είναι δύσκολο -θα έλεγα
ότι δεν είναι εύκολο- να βρεθεί πάλι υπάλληλος της ίδιας ειδικό-
τητας, προκειµένου να συνεχίσει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μισό λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Το βιοπαθολογικό εργαστήριο διαθέτει βιοχηµικό και αιµατο-

λογικό αναλυτή. Υπάρχει ένα πρόβληµα µε τα αναλώσιµα, το
οποίο είναι γενικότερο σε όλες τις µονάδες υγείας του ΕΟΠΥΥ
στη χώρα, και για να αντιµετωπιστεί αυτό το πρόβληµα υπάρχει
σχετική απόφαση του προέδρου του οργανισµού, µε την οποία
δίνεται η δυνατότητα στους προϊσταµένους των διευθύνσεων
µέχρι του ποσού των 2.500 ευρώ να κάνουν από µόνοι τους προ-
µήθειες αναλώσιµων και υπηρεσιών που αφορούν τις µονάδες
τους. Με τον τρόπο αυτόν αντιµετωπίζονται τα όποια προβλή-
µατα αναλώσιµων ειδών υπάρχουν και στη Μονάδα Υγείας των
Τρικάλων αλλά και σε άλλες µονάδες υγείας της χώρας.

Πέρα από αυτά, ο ΕΟΠΥΥ έχει συνάψει συµβάσεις µε παρό-
χους υγείας στα Τρίκαλα και οι ασφαλισµένοι, επειδή ακριβώς
υπάρχουν προβλήµατα στη λειτουργία της µονάδας λόγω της
λήξης της σύµβασης πολλών ειδικοτήτων, µπορούν να εξυπηρε-
τούνται εκτός από την υγειονοµική δοµή του οργανισµού και από
τους συµβεβληµένους µε τον οργανισµό παρόχους υγείας.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-

δελφε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αυτά δεν είναι λύσεις. Αυτά είναι µία ωραία,

γενική τοποθέτηση που βεβαίως κάνετε στο πλαίσιο της λειτουρ-
γίας του ΕΟΠΥΥ, στο πλαίσιο της πολιτικής που ακολουθείτε και
στο χώρο της υγείας.

Το ζήτηµα είναι συγκεκριµένο και τέθηκε συγκεκριµένα για
συγκεκριµένες ειδικότητες και τις ελλείψεις που προέκυψαν ήδη
από τον Μάιο αλλά και θα προκύψουν από τις 20 Ιουλίου, µε απο-
τέλεσµα να αναβάλλονται ραντεβού σωρηδόν σε όλη τη γκάµα,
αν θέλετε, των ειδικοτήτων που αναφέρθηκα προηγουµένως.
Πάνω σε αυτό ακριβώς τι µέτρα θα πάρετε; Δεν είναι µέτρο αυτό. 

Οι ασφαλισµένοι δεν µπορούν να πάνε στους ιδιώτες, διότι
υπάρχει το πλαφόν των διακοσίων επισκέψεων και διότι αναγκά-
ζονται να πληρώνουν από την τσέπη τους όσοι έχουν κι όταν µπο-
ρούν. Αποτέλεσµα αυτού, είναι η πρόσφατη µελέτη της Εθνικής
Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης που έγινε δειγµατοληπτικά σε έν-
τεκα νοµούς της χώρας, να λέει ότι ο πληθυσµός µας µείωσε
κατά 30% την προσφυγή ή αν θέλετε την προσέλευσή του στην
πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, λόγω αδυναµίας να πληρώσει και
παράλληλα αδυναµίας να αγοράσει τα φάρµακα, πληρώνοντας
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είτε το σύνολο είτε µέρος της αυξηµένης συµµετοχής σε φάρ-
µακα.

Άρα, ο ΕΟΠΥΥ είναι ένα «εργαλείο» στη γενικότερη πολιτική
που ακολουθείται και υλοποιείται στην υγεία. Η προηγούµενη
τρικοµµατική κυβέρνηση αλλά και η δικοµµατική Κυβέρνηση αυ-
τήν την περίοδο, ακολουθούν συγκεκριµένη πολιτική και στο
χώρο της υγείας που έχει να κάνει µε ένα ελάχιστο «πακέτο» πα-
ροχών µέσω του ΕΟΠΥΥ. Αυτός είναι ο ΕΟΠΥΥ, αυτόν τον ρόλο
καλείται να διαδραµατίσει µε ένα ελάχιστο «πακέτο» παροχών
στον πληθυσµό, στους ασφαλισµένους.

Mιλάµε για ασφαλισµένους. Να κόψετε το κεφάλι σας, να κό-
ψετε το λαιµό σας -σάς το λέµε έτσι λαϊκά, ψυχρά- να βρείτε προ-
σωπικό, να βρείτε υποδοµές για να έχουν υπηρεσίες πρωτο-
βάθµιας φροντίδας υγείας οι ασφαλισµένοι. Πληρώνουν τόσα
χρόνια. Γιατί να τούς στερούµε αυτό το δικαίωµα, όχι µόνο των
ασφαλισµένων, αλλά εν προκειµένω των ασφαλισµένων που προ-
σφεύγουν στη συγκεκριµένη µονάδα υγείας ή αν θέλετε, σε όλες
τις µονάδες του ΕΟΠΥΥ;

Βεβαίως πρέπει να βγάλουν συµπεράσµατα και οι εργαζόµε-
νοι, οι αυτοαπασχολούµενοι, οι αγρότες της περιοχής από την
πολιτική που ακολουθείτε. Βεβαίως, θα πρέπει να ενώσουν τη
διεκδίκησή τους και την πάλη τους σε µια λαϊκή συµµαχία που
θα περιλαµβάνει ως αίτηµα τη δωρεάν και δηµόσια υγεία και την
σε πρωτοβάθµιο επίπεδο φροντίδα υγείας µε κέντρα υγείας στις
πόλεις και στα χωριά, µε δωρεάν παροχή υπηρεσιών, διότι το δι-
καιούνται, διότι ο λαός µας πληρώνει, εργάζεται, παράγει τον
πλούτο αλλά δεν τού ανταποδίδεται.

Βεβαίως µε την πολιτική σας, οδηγείτε αυτόν τον πλούτο που
παράγεται στους επιχειρηµατικούς οµίλους και στην υγεία και
αξιοποιείτε την κρίση για να περάσετε όλα αυτά τα µέτρα που
χρόνια πριν έχουν προαποφασιστεί και στην υγεία.

Άρα, εµείς περιµένουµε συγκεκριµένη απάντηση για το πότε,
διότι µιλάµε για έναν νοµό, για µία πόλη µε χιλιάδες κατοίκους,
µε τεράστιες ανάγκες που διογκώνονται συνεχώς και λόγω των
ελλείψεων αλλά και λόγω της κατάστασης στην οποία έχει πε-
ριέλθει η πλειοψηφία του λαού της περιοχής, όχι µόνο των Τρι-
κάλων αλλά και πανελλαδικά λόγω της πολιτικής που ακολου-
θείτε µε την αφαίµαξη του εισοδήµατός τους, µε τους φόρους,
µε τη λεηλασία στο εισόδηµά τους, µε αποτέλεσµα οι άνθρωποι
να µην µπορούν να πάνε ούτε στον ιδιωτικό τοµέα όπου τους
«σπρώχνετε».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Εµείς, λοιπόν, θέλουµε συγκεκρι-
µένη απάντηση για το πότε θα λειτουργήσουν αυτά τα συγκεκρι-
µένα ιατρεία. Όχι ότι θα λύσουν τα προβλήµατα αλλά θα είναι
µία βάση –να το πω έτσι- πάνω στην οποία θα βρουν λύση τα
οξυµµένα προβλήµατα του λαού της περιοχής των Τρικάλων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Όσον αφορά
στις ελλείψεις ιατρικού προσωπικού, το Διοικητικό Συµβούλιο
του ΕΟΠΥΥ, εισηγήθηκε την παράταση των συµβάσεων µίσθω-
σης έργου των ιατρών και των οδοντιάτρων του ΕΟΠΥΥ που λή-
γουν εντός του 2013. Στη συνέχεια, ζητήθηκε από το Υπουργείο
Υγείας να υπάρξει νοµοθετική ρύθµιση προκειµένου να υλοποι-
ηθεί αυτή η παράταση. 

Συνολικά από τις αναφορές που µας έχουν γίνει από τον
ΕΟΠΥΥ, εκτιµάται ότι το 2013 θα λήξουν οι συµβάσεις χιλίων σα-
ράντα ενός ιατρών και οδοντιάτρων. Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο,
επειδή υπάρχει ανάγκη καλύτερης λειτουργίας των µονάδων
υγείας του ΕΟΠΥΥ -έχω αναφερθεί σ’ αυτό και σε ερώτηση που
συζητήθηκε στο Κοινοβούλιο µόλις πριν από λίγες µέρες για αν-
τίστοιχα προβλήµατα σε άλλη µονάδα υγείας της χώρας- το επό-
µενο χρονικό διάστηµα, το Υπουργείο Υγείας προτίθεται να κατα-
θέσει στη Βουλή νοµοθετική ρύθµιση για την παράταση των υφι-
στάµενων συµβάσεων των ιατρών του ΕΟΠΥΥ, καθώς και την πα-
ράταση των συµβάσεων των εντασσόµενων στον ΕΟΠΥΥ φο-
ρέων. Αναφέροµαι στις συµβάσεις που λήγουν εντός του 2013.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι µονιµοποίηση των ιατρών των
οποίων οι συµβάσεις λήγουν, δεν µπορεί να γίνει. Το µόνο που
µπορεί να γίνει είναι αυτό στο οποίο αναφέρθηκα προηγουµέ-
νως, δηλαδή η νοµοθετική ρύθµιση της παράτασης των συµβά-
σεών τους για ένα ορισµένο χρονικό διάστηµα. 

Όσο για τους χίλιους οκτακόσιους εξήντα ιατρούς και οδον-
τιάτρους που υπηρετούν µε συµβάσεις αορίστου χρόνου, έχει
ολοκληρωθεί η αξιολόγησή τους µετά από σχετική προκήρυξη η
οποία έγινε το 2009 και βρισκόµαστε σε αναµονή οδηγιών και έγ-
κρισης από το αρµόδιο Υπουργείο, που είναι το Υπουργείο Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, λαµ-
βάνοντας υπ’ όψιν και τους περιορισµούς του ν. 3986/2011.
Όπως είναι γνωστό, αυτός ο νόµος προβλέπει ότι ο αριθµός των
ετήσιων προσλήψεων δεν µπορεί να ξεπερνάει το λόγο 1 προς
5, δηλαδή µία πρόσληψη για κάθε πέντε αποχωρήσεις. 

Με βάση αυτά τα δύο, λοιπόν, κινούµαστε το επόµενο διά-
στηµα σε σχέση µε τον ΕΟΠΥΥ, για να αντιµετωπίσουµε τις ανάγ-
κες που υπάρχουν µε το ιατρικό προσωπικό.

Επειδή γενικότερα έχει αναπτυχθεί µία φιλολογία για τον
ΕΟΠΥΥ τις τελευταίες µέρες και επειδή το θίξατε κι εσείς µε τον
τρόπο µε τον οποίο παρουσιάσατε την ερώτησή σας, εγώ θέλω
να ξεκαθαρίσω για ακόµα µία φορά ότι ο στόχος µας δεν είναι
ούτε η αποδυνάµωση ούτε η απαξίωση του ΕΟΠΥΥ.

Εντελώς αντίθετα, ο στόχος µας είναι η ισχυροποίηση του
ρόλου και της παρουσίας του ΕΟΠΥΥ και ως αγοραστή αλλά και
ως παρόχου υπηρεσιών υγείας µέσα, βέβαια, από την οργανω-
τική του αναδιάρθρωση. Παράλληλα –γιατί αυτά τα δύο πάνε
µαζί- στόχος µας είναι και η βελτίωση της ικανότητας εισπρά-
ξεως των εισφορών που αντιστοιχούν στον ΕΟΠΥΥ. 

Θέλουµε, ως αρµόδιο Υπουργείο, την εύρυθµη λειτουργία
όλων των µονάδων πρωτοβάθµιας υγείας της χώρας, συµπερι-
λαµβανοµένων και των µονάδων υγείας του ΕΟΠΥΥ. Νοµίζω ότι
είµαι ξεκάθαρος σε αυτά τα οποία λέω. Όσα έχουν γραφεί το τε-
λευταίο διάστηµα δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα
ούτε απηχούν τις απόψεις της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
Υγείας. 

Οι ειδικοί, οι εµπειρογνώµονες, οι σοφοί µπορεί να υπάρχουν.
Είναι καλοδεχούµενοι. Μπορεί να προτείνουν λύσεις, να επεξερ-
γάζονται προτάσεις. Τις αποφάσεις, όµως, τις παίρνουν αυτοί
που έχουν την πολιτική ευθύνη να παίρνουν αποφάσεις και όχι
οι εµπειρογνώµονες ή οι τεχνοκράτες. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Εισερχόµαστε στην πρώτη µε αριθµό 10670/16-5-2013 ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Δηµητρίου Στρατούλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την ανάκληση προηγούµε-
νης γνωµοδότησης του Υπουργείου Εργασίας για την εφαρµογή
του µισθολογίου του ΟΤΕ. 

Στην ερώτηση του συναδέλφου θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Βασίλειος Κεγ-
κέρογλου. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου
να αναπτύξετε την ερώτησή σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
είναι γνωστό ότι στις 28-2-2012, µία κατ’ εµάς, τον ΣΥΡΙΖΑ, απο-
φράδα ηµέρα για τα συµφέροντα των εργαζοµένων, για τον λαό
και τη χώρα µας, βγήκε η υπ’ αριθµόν 6/2012 πράξη Υπουργικού
Συµβουλίου, κατ’ εφαρµογή του µνηµονιακού νόµου 4046/2012. 

Με αυτήν την πράξη Υπουργικού Συµβουλίου, πρώτον, µει-
ώθηκε ο κατώτερος µισθός κατά 22% και για τους νέους κατά
32% και, δεύτερον και ουσιαστικότερο, καταργήθηκαν επί της
ουσίας οι συλλογικές συµβάσεις εργασίας στη χώρα µας. 

Τέθηκε µάλιστα συγκεκριµένη διάταξη, µε βάση την οποία, αν
υπήρχαν όροι συλλογικών συµβάσεων εργασίας ή διαιτητικών
αποφάσεων µε τους οποίους προβλέπονταν αυξήσεις µισθών, η
εφαρµογή αυτών των όρων αναστέλλονταν και καταργούνταν
µέχρι η ανεργία στη χώρα µας να πέσει κάτω από 10%. 

Αν πάρουµε, δηλαδή, υπ’ όψιν τις επίσηµες εκθέσεις οικονο-
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µικών οργανισµών, µέχρι το 2027 δεν θα υπάρξει ούτε 1 ευρώ
αύξηση στους µισθούς. Επιπλέον µε αυτήν την απόφαση µπήκε
µέσα η ρύθµιση ότι εφόσον προβλέπονταν αυξήσεις, οι οποίες
συνδέονταν µε την πάροδο συγκεκριµένου χρόνου παραµονής
στην εργασία του εργαζόµενου, δηλαδή χρονοεπιδόµατα και επι-
δόµατα πολυετιών, τριετίες κ.λπ., αυτές έµπαιναν «στον πάγο»,
επίσης, µέχρι να πέσει η ανεργία κάτω από 10%, δηλαδή µε τις
πολιτικές που ασκούνται µέχρι το 2027. 

Η γερµανική «DEUTSCHE TELEKOM», µετά το 2008 και δυστυ-
χώς το ξεπούληµα-ιδιωτικοποίηση σε αυτήν -από την τότε κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας- του Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών
Ελλάδας, εφαρµόζοντας αυτήν την Πράξη Υπουργικού Συµβου-
λίου, περιέκοψε από 14-2-2012, που άρχιζε η ισχύς της, το χρο-
νοεπίδοµα των εργαζοµένων στον ΟΤΕ, που συνδεόταν αυτόµα-
τα µε την πάροδο ενός συγκεκριµένου χρόνου παραµονής στην
εργασία. 

Σαν να µην της έφθανε αυτό, κύριε Υπουργέ, η «DEUTSCHE
TELEKOM» µε ανοιγµένη την όρεξη λόγω αυτής της Πράξης
Υπουργικού Συµβουλίου και λόγω των µνηµονιακών νόµων που
κατεδάφισαν την εργατική νοµοθεσία, περιέκοψε επιπλέον από
το χρονοεπίδοµα και τα µισθολογικά κλιµάκια του προσωπικού
του ΟΤΕ, δηλαδή το µισθολόγιό του. Αυτά τα µισθολογικά κλι-
µάκια οι εργαζόµενοι του ΟΤΕ δεν τα παίρνουν µόνο εάν περάσει
συγκεκριµένος χρόνος εργασίας –η διετία- αλλά µε την προϋπό-
θεση ότι έχουν θετική αξιολόγηση, πάνω από τον µέσο όρο της
αξιολόγησης του προσωπικού και µε την προϋπόθεση ότι δεν
έχουν πάει πειθαρχικό και δεν έχουν περάσει σε καθεστώς αρ-
γίας. Κατόπιν αυτού, η διοίκηση του ΟΤΕ, η «DEUTSCHE
TELEKOM» περιέκοψε και αυτά τα µισθολογικά κλιµάκια. 

Η ΟΜΕ-ΟΤΕ έκανε ερώτηση στο Υπουργείο Εργασίας. Η Δι-
εύθυνση Αµοιβής Εργασίας στην πρώτη της γνωµοδότηση στις
29 Απριλίου απάντησε ότι η «DEUTSCHE TELEKOM» κακώς πε-
ριέκοψε και τα µισθολογικά κλιµάκια διότι η χορήγησή τους δεν
συνδέεται µε την πάροδο του χρόνου αλλά µε αξιολόγηση του
προσωπικού. Όµως, δυστυχώς µε δεύτερη γνωµοδότησή της
στις 12 Μαΐου, είπε ότι πρέπει να επανεξεταστεί το θέµα. 

Μα, είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ; Είναι σκοπιµότητας αυτή η
γνωµοδότηση. Εξυπηρετεί συγκεκριµένα συµφέροντα της
«DEUTSCHE TELEKOM». 

Επικαλούµαι την εµπειρία σας, κύριε Υπουργέ -επειδή έχετε
περάσει ξανά από αυτό το Υπουργείο- και τη γνώση σας για τα
εργασιακά και τα µισθολόγια και σας καλούµε από τον ΣΥΡΙΖΑ
να κάνετε ο,τιδήποτε δυνατό και το γρηγορότερο, ώστε να επα-
νέλθει στην προτέρα σωστή γνωµοδότησή του το Υπουργείο Ερ-
γασίας, για να µη δώσετε τη δυνατότητα στη «DEUTSCHE
TELEKOM» να συνεχίσει να περικόπτει αυθαίρετα και παράνοµα
και τα µισθολογικά κλιµάκια των εργαζοµένων του ΟΤΕ.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, το θέµα της µισθολογικής εξέλιξης και των

µισθολογικών κλιµακίων τέθηκε πράγµατι από την πλευρά της
ΟΜΕ - ΟΤΕ στο Υπουργείο Εργασίας µέσω αιτήµατος για τρι-
µερή συνάντηση. 

Στο πλαίσιο της συµφιλιωτικής διαδικασίας πραγµατοποιήθηκε
αυτή η τριµερής συνάντηση, όπου εκφράστηκαν οι απόψεις των
δύο πλευρών. Και, βεβαίως, υπήρξε ένα πρακτικό, το οποίο ενη-
µερωτικά σας λέω ότι υπογράφηκε µόνο από την πλευρά των ερ-
γαζοµένων. 

Στη συνέχεια, υπήρξε µια απάντηση από την Υπηρεσία σε
σχέση µε τις διευκρινήσεις για το τι ισχύει, όπως ζητήθηκε από
την πλευρά των εργαζοµένων. Όπως είπατε, υπήρξε µια απάν-
τηση η οποία εκφέρει συγκεκριµένη άποψη στο πλαίσιο, βε-
βαίως, της ισχύος των επιχειρησιακών συµβάσεων των εργαζο-
µένων στον ΟΤΕ, λαµβάνοντας υπ’ όψιν και την πράξη του
Υπουργικού Συµβουλίου για το συγκεκριµένο θέµα. 

Στη συνέχεια δεν υπήρξε άλλη γνωµοδότηση αρνητική. Θέλω
να το ξεκαθαρίσουµε αυτό, γιατί µε την έκφραση «αρνητική γνω-

µοδότηση» είναι σαν να λέµε ότι ήρθε η υπηρεσία και είπε: «Α,
αυτό που είπα δεν ισχύει και ισχύει κάτι άλλο». Να πούµε τα
πράγµατα όπως έχουν. Υπήρξε, κατά την άποψη της, µία ανάγκη
να επεξεργαστεί περισσότερο το θέµα, ζητώντας επιπλέον στοι-
χεία και λαµβάνοντας υπόψη περισσότερες πλευρές που έχουν
να κάνουν ασφαλώς µε το Υπουργείο και µε αρµόδιους και επι-
φυλάχτηκε για την τελική γνωµοδότηση. 

Το λέω αυτό, διότι θεωρώ ότι η άποψη σας πως εξυπηρετήθη-
καν τα συµφέροντα της «DEUTSCHE TELEKOM», είναι «τραβηγ-
µένη», µε την έννοια ότι δίνουµε ένα όπλο σε µια πλευρά το οποίο
δεν το έχει τούτη την ώρα. Δεν υπάρχει αρνητική γνωµοδότηση
από την πλευρά της υπηρεσίας. Και πιστεύω, εκτιµώντας ασφα-
λώς τη σκέψη τη δικιά µου, τις πράξεις τις δικές µου, ότι και η
προηγούµενη πολιτική ηγεσία δεν είχε τέτοια πρόθεση σε καµµία
περίπτωση. Το ότι αντικειµενικά µπορεί να ευνοεί µια κατάσταση,
δεν σηµαίνει ότι έχει σκοπιµότητα. 

Πέρα, όµως, από αυτό και ανεξάρτητα από την εκτίµηση που
µπορεί να έχει ο καθένας για το αποτέλεσµα της πράξης αυτής,
αυτό που έκανα εγώ µόλις έλαβα ενηµέρωση για το θέµα, σε συ-
νεννόηση µε την υπηρεσία, ήταν να ζητήσω να ολοκληρωθεί η
διαδικασία την οποία αναφέρετε στο δεύτερο έγγραφο και η
οποία θα µας δώσει και την τελική γνωµοδότηση της υπηρεσίας.
Μάλιστα, επειδή υπήρξε γενική εκτίµηση για τον χρόνο, ζήτησα
αυτό να γίνει εντός των επόµενων εβδοµάδων και όχι πέραν του
µηνός. Θεωρώ ότι είναι υπεραρκετός ο χρόνος, έτσι ώστε να
αναζητηθούν όλα τα στοιχεία και να δοθεί η απάντηση από την
υπηρεσία, σύµφωνα µε τα ισχύοντα. 

Για να µην υποκαταστήσω τη δουλειά που πρέπει ή που θα
έπρεπε να είχε κάνει η υπηρεσία ήδη, δεν θα να µπω στην ουσία
για να εκφράσω την άποψή µου. Το θέµα έχει νοµοτεχνική, έχει
σοβαρή υπόσταση. Και, βεβαίως, έχει και οικονοµικό αντικείµενο
και για την πλευρά των εργαζοµένων και για την πλευρά της επι-
χείρησης. Εποµένως, χρειάζεται η τεκµηριωµένη απάντηση της
υπηρεσίας. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Κύριε Στρατούλη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα

πάρα πολύ προσεκτικά. Εγώ θέλω να πω το εξής, σχετικά µε το
αν και ποιος εξυπηρετείται ή όχι µε τη δεύτερη γνωµοδότηση
του Υπουργείου σας που άφησε ανοιχτό το θέµα! Με την πρώτη
γνωµοδότηση ήταν σαφής η απάντηση. Δεν έχει δικαίωµα η
«DEUTSCHE TELEKOM», η ιδιοκτήτρια σήµερα, η µεγαλοµέτο-
χος εταιρεία του Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών Ελλάδας, να πε-
ρικόψει τα µισθολογικά κλιµάκια των εργαζοµένων του ΟΤΕ. Με
τη δεύτερη γνωµοδότηση του Υπουργείου σας, που αφήνει το
θέµα ανοιχτό να επανεξεταστεί, εκ των πραγµάτων και αντικει-
µενικά εξυπηρετείται η «DEUTSCHE TELEKOM», διότι συνεχίζει
να µην χορηγεί τα µισθολογικά κλιµάκια των εργαζοµένων του
ΟΤΕ από 1-1-2013 που ουσιαστικά θα «έτρεχαν» αυτά τα κλιµά-
κια. Εποµένως, εκ των πραγµάτων εξυπηρετείται η γερµανική πο-
λυεθνική. 

Δεύτερον, κύριε Υπουργέ, δεν χρεώνουµε ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε
εγώ που κάνω την ερώτηση, σε εσάς προσωπικά αυτήν την κα-
θυστέρηση. Τώρα αναλάβατε Υφυπουργός Εργασίας. Επειδή,
όµως, γνωρίζω ότι τρεις µήνες αυτό το θέµα κλωθογυρίζει µέσα
στις υπηρεσίες του Υπουργείου Εργασίας κι ενώ είναι σαφής ο
νόµος και οι διατάξεις, θέλω να πω ότι υπάρχει πολύ µεγάλη κα-
θυστέρηση. 

Αυτό που ζητάµε από εσάς µε την ανάληψη των καθηκόντων
σας, είναι όσο το δυνατόν γρηγορότερα να λυθεί αυτό το θέµα.
Διότι όσο «τρέχουν» οι µέρες, όσο «τρέχουν» οι ώρες, όσο «τρέ-
χουν» οι µήνες, επωφελείται η µία εκ των δυο πλευρών -και αυτή
είναι η «DEUTSCHE TELEKOM» που αυξάνει τα κέρδη της και τα
έσοδά της µε αυτό τον τρόπο- και ζηµιώνονται δέκα, δώδεκα χι-
λιάδες εργαζόµενοι του ΟΤΕ. 

Το Υπουργείο Εργασίας έχει όλα τα δεδοµένα. Είναι σαφείς οι
διατάξεις που προβλέπουν τα µισθολογικά κλιµάκια των εργαζο-
µένων του ΟΤΕ. Υπάρχει το ενιαίο µισθολόγιο του ΟΤΕ που είχε
συµφωνηθεί µε συλλογική σύµβαση εργασίας το 1999 και οι κα-
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νονιστικές διατάξεις της επαναβεβαιώθηκαν ακόµα και σε µέρες
µνηµονίου, κύριε Υπουργέ. Τον περασµένο Μάιο, όπως γνωρί-
ζετε, υπογράφηκε η νέα συλλογική σύµβαση εργασίας εργαζο-
µένων του ΟΤΕ µε τη Διοίκηση του ΟΤΕ και την «DEUTSCHE
TELEKOM» που επαναβεβαιώνει την ισχύ των κανονιστικών δια-
τάξεων της ΣΣΕ του 1999. 

Όσον αφορά στα µισθολογικά κλιµάκια, παραπέµπει στον εσω-
τερικό κανονισµό εργασίας του ΟΤΕ, που ψηφίστηκε µε νόµο του
κράτους το 2006, που λέει ότι τα δεκαέξι αυτά µισθολογικά κλι-
µάκια δίνονται ανά δύο χρόνια παραµονής στην εργασία, εκτός
από το τελευταίο, το 17ο, που είναι ανεξαρτήτως χρόνων, µε την
προϋπόθεση, όµως, ότι θα έχει προηγηθεί αξιολόγηση του προ-
σωπικού και ο κάθε συγκεκριµένος εργαζόµενος δεν θα είναι
κάτω από το µέσο όρο της βαθµολογίας όλων των εργαζοµένων
του ΟΤΕ και ότι δεν εκκρεµούν σε βάρος του πειθαρχικές διώξεις
και δεν έχει ενταχθεί σε καθεστώς αργίας. Δηλαδή, µε πάρα
πολύ συγκεκριµένες προϋποθέσεις και όχι µε την απλή πάροδο
χρόνου. 

Εποµένως, θεωρώ εκ των ων ουκ άνευ, κύριε Υπουργέ, ότι το
ταχύτερο δυνατό θα δώσετε εντολή στην υπηρεσία σας να επα-
νέλθετε, όχι απλά σ’ αυτά τα οποία λέω εγώ ή ο ΣΥΡΙΖΑ ή η Οµο-
σπονδία Εργαζοµένων του ΟΤΕ, αλλά σ’ αυτά τα οποία λέει µε
πολύ σαφή, κατηγορηµατικό, εµπεριστατωµένο και τεκµηριω-
µένο νοµικά τρόπο η αρµόδια διεύθυνση του Υπουργείου Εργα-
σίας στην πρώτη γνωµοδότησή της. Να επανέλθετε δηλαδή, σε
δική σας γνωµοδότηση. Και να καταλάβουν οι της «DEUTSCHE
TELEKOM» ότι εδώ στην Ελλάδα, ανεξάρτητα από το αν έχουµε
πολύ µεγάλες διαφορές, χαώδεις διαφορές και ένα σκληρό,
ανένδοτο αγώνα εµείς του ΣΥΡΙΖΑ απέναντι στις µνηµονιακές κυ-
βερνήσεις για την εφαρµογή των µνηµονιακών πολιτικών, υπάρ-
χουν όµως και ζητήµατα λογικής. Υπάρχουν ζητήµατα λογικής σ’
αυτήν τη χώρα που πρέπει να λύνονται µε βάση τους κανόνες
της λογικής. Και δεν πρέπει η «DEUTSCHE TELEKOM» και η κάθε
«DEUTSCHE TELEKOM», η γερµανική ή όποια άλλη πολυεθνική,
να αντιµετωπίζει τη χώρα µας ως µπανανία. 

Ευχαριστώ, πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, κανείς δεν
την αντιµετωπίζει κατ’ αυτόν τον τρόπο και κανείς δεν πρέπει να
την αντιµετωπίσει και στο µέλλον. Πρέπει η Κυβέρνηση, οι δηµό-

σιες υπηρεσίες να πράττουν αυτό που πρέπει για το δηµόσιο
συµφέρον, προκειµένου να υπάρχει και απόδοση δικαιοσύνης σε
κάθε περίπτωση. 

Αναφερθήκατε αναλυτικά στην Πράξη του Υπουργικού Συµ-
βουλίου. Εκεί στηρίζονται οι γνωµοδοτήσεις που λένε ότι πρέπει
να υπάρξει µισθολογική εξέλιξη. Στο συγκεκριµένο σηµείο το
οποίο είναι και το επίµαχο για την ερµηνεία. 

Σε κάθε περίπτωση, αυτό το οποίο ζητήσατε θα πρέπει να γίνει
είτε έτσι είναι η γνωµοδότηση είτε αλλιώς. Μέχρι στιγµής, πάν-
τως, δεν υπάρχει αρνητική γνωµοδότηση. Δεν δίνουµε όπλο στην
πλευρά της εργοδοσίας της εταιρείας. Θα πρέπει, όµως, να
υπάρξει η γνωµοδότηση σε συγκεκριµένο χρόνο, η οποία εν τέλει
κρίνεται και στα δικαστήρια. Όπως γνωρίζετε, η εµπειρία µέχρι
τώρα λέει ότι ανάλογα µε το ποια θα είναι η γνωµοδότηση, η
πλευρά την οποία δεν τη συµφέρει θα προσφύγει, για να κριθεί
τελικά εκεί. 

Άρα, σε κάθε περίπτωση, πρέπει να υπάρξει µία γνωµοδότηση
ούτως ώστε να προχωρήσουν τα πράγµατα. 

Θεωρώ ότι η υπηρεσία θα ολοκληρώσει το έργο στην προθε-
σµία την οποία ζήτησα, µπορεί και γρηγορότερα. Συνεπώς, θα
έχουµε την ευκαιρία να σας ενηµερώσουµε -και βεβαίως την
ΟΜΕ-ΟΤΕ- για το αποτέλεσµα και τη γνωµοδότηση επί του συγ-
κεκριµένου θέµατος, το οποίο ζητούν πράγµατι από τον Μάρτιο
να ξεκαθαρίσει, λόγω του ότι υπήρξε αυτή η διαφωνία και δεν
καταβλήθηκαν τα ποσά, τα οποία αντιστοιχούσαν στη µισθολο-
γική εξέλιξη.

Ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε συνάδελφε.
Κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 10225/25-04-2013

ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τον Υπουργό
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε απολύσεις εργαζοµένων σε ΝΠΙΔ που ανήκουν στον
δηµόσιο τοµέα, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 8313/11-03-2013 ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή
Αυγή κ. Χρυσοβαλάντη Αλεξόπουλου προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, σχετικά µε «την επιβράβευση από το κράτος των αντιρ-
ρησιών συνείδησης», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Δηµοκρατίας της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα της γε-
ωργίας και άλλες διατάξεις».

Κύριοι συνάδελφοι, έχουµε πάρει κάποιες επιστολές από τα
κόµµατα: 

Από τη Νέα Δηµοκρατία στο υπό συζήτηση σχέδιο νόµου ορί-
ζεται εισηγητής ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης αντί
του Βουλευτή κ. Γεωργίου Κοντογιάννη. Για το ίδιο νοµοσχέδιο,
από τους Ανεξάρτητους Έλληνες, ο Γραµµατέας της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας κ. Παναγιώτης Μελάς, έστειλε επιστολή µε την
οποία ορίζει ως ειδικό αγορητή τον κ. Κωνσταντίνο Γιοβανό-
πουλο και ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον κ. Νότη Μαριά.
Επίσης, από τη Χρυσή Αυγή πήραµε δύο επιστολές. Με την
πρώτη ορίζεται ειδικός αγορητής στο νοµοσχέδιο ο Βουλευτής
Β’ Αθηνών, κ. Ηλίας Παναγιώταρος και Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος ο Βουλευτής Κορινθίας, κ. Ευστάθιος Μπούκουρας. Από
την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ πήραµε επιστολή, µε την
οποία ορίζεται ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος η κ. Διαµάντω
Μανωλάκου στο νοµοσχέδιο που θα συζητήσουµε εν συνεχεία. 

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη διαρκή επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να
λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής
της συµφωνίας. 

Θέλει κάποιος συνάδελφος, επαναλαµβάνω, από τα κόµµατα
που είχαν αντίρρηση να λάβει τον λόγο;

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για το
διαδικαστικό θα ήθελα να πω κάτι. Μου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μισό λεπτό. Θα
σας δώσω τον λόγο για το διαδικαστικό.

Επιφύλαξη είχαν, λοιπόν, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και η Χρυσή
Αυγή. Ως εκ τούτου, έχετε τον λόγο…

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Δεν είχαµε επιφύλαξη. Είχαµε άρ-
νηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ναι, µε συγχω-
ρείτε. Είχατε άρνηση. Λάθος δικό µου. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες
είχαν επιφύλαξη. 

Ορίστε, κύριε Μαριά, έχετε τον λόγο. Θέλετε να µιλήσετε ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ή ως…

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Επιτρέψτε µου, επειδή
υπάρχει και άρθρο δεύτερο το οποίο έχει προστεθεί: Δεν πρό-
κειται µόνο περί κυρώσεως, αλλά ταυτόχρονα και επί ενός δευ-
τέρου άρθρου, που είναι η συµφωνία…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Επιτρέψτε µου
να σας εξηγήσω λίγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Να ολοκληρώσω, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το έχω υπόψη
µου. 

Εποµένως, τώρα, σε αυτή τη φάση, όσοι είχαν εκφράσει είτε
επιφύλαξη είτε αντίρρηση για τη συµφωνία, για τη σύµβαση, θα
λάβουν τον λόγο για πέντε λεπτά, ένας από κάθε κόµµα. Στη συ-
νέχεια, όσοι επιθυµούν να τοποθετηθούν επί της τροπολογίας,
θα τοποθετηθούν. 

Από τους Ανεξάρτητους Έλληνες, λοιπόν, τον λόγο έχει ο κ.
Γιοβανόπουλος.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά, για να δι-
ευκρινίσετε αν παίρνετε θέση υπέρ ή κατά, διότι είχατε επιφυ-
λαχθεί. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευ-
χαριστώ πολύ.

Έχω τοποθετηθεί ήδη και στην επιτροπή -όποτε χρειάστηκε-
αλλά και στην Ολοµέλεια σχετικά µε την αξία και τη βάσανο να

εισάγουµε µέσα στην Ολοµέλεια τις κυρώσεις αναλόγων συµφω-
νιών. Ξέρετε, στον άξονα του χώρου και του χρόνου, βλέποντας
πώς διαβιώνει ο µέσος Έλληνας και βλέποντας το µέγεθος της
κρίσης όπως δεν µπορεί πια να ελεγχθεί από κανέναν κυβερνη-
τικό σχεδιασµό, εάν υπάρχει ή εάν υπήρχε ποτέ αυτός, νοµίζω
ότι είναι πέρα από πολυτέλεια να συνεχίζουµε σήµερα να συζη-
τάµε τέτοιου είδους συµβάσεις, για τις οποίες και ως Ανεξάρτη-
τοι Έλληνες και ο οµιλών προσωπικά έχουµε εξηγήσει ότι νοµί-
ζουµε πως δεν µπορεί πια αυτό να συνεχιστεί. Και ο Κανονισµός,
τουλάχιστον στο σηµείο αυτό, θα πρέπει να αλλάξει δραστικά.

Σε ό,τι αφορά την ουσία της ίδιας της κυρώσεως, ακούσαµε
µε µεγάλη προσοχή και λεπτοµέρεια όσα εισηγήθηκε ο κύριος
Υπουργός για την αναγκαιότητα αυτής της σύµβασης ειδικά από
άποψη τεχνογνωσίας, που θα πρέπει να µοιραστούµε µε την
Τουρκία και ειδικά µε εταιρείες που δραστηριοποιούνται ανταλ-
λάσσοντας πληροφορίες και οπωσδήποτε εµπορευόµενοι υλικά
ή και αρνιά. Μάλιστα, ήταν µια ειδική σκέψη ότι αρνιά κάποιας
µεγαλύτερης ηλικίας, που είναι αυτά τα οποία επιθυµούν να κα-
ταναλώνουν στην άλλη πλευρά του Αιγαίου, είναι µια ευκαιρία
τώρα να τα προωθήσουµε. 

Επίσης, είναι ευκαιρία σε κάποιες τεχνογνωσίες πολύ εξειδι-
κευµένες, τις οποίες πέτυχαν Έλληνες επιστήµονες, όπως τα
υπόγεια στάγδην, να µπορέσουν τώρα να δραστηριοποιηθούν
και να υπάρχουν οικονοµικά οφέλη µε την Τουρκία, µε άλλους
γεωργούς και µε άλλες υπηρεσίες, οι οποίες θέλουν να δουν τα
τεχνολογικά επιτεύγµατα της Ελλάδας. 

Ναι, συµφωνούµε, έχουµε κάνει προόδους και ζητάνε πράγ-
µατα από εµάς. Επιτέλους, όµως, κάποιοι πρέπει να υψώσουν
στεντόρεια φωνή και να καταδείξουν στην Τουρκία ότι δεν µπο-
ρούµε να συζητάµε για τέτοιου είδους συµβάσεις, σε καµµία των
περιπτώσεων, όσο συνεχίζεται η απειλητική της εµφάνιση στο Αι-
γαίο και στο θέµα της ΑΟΖ, όσο συνεχίζεται η κατοχή στην Κύ-
προ και η παγιωµένη στάση. Ξέρετε, δεν υπήρξαν παρά µόνο
λίγα εικοσιτετράωρα όταν µιλώντας µε τον Μητροπολίτη Λεµε-
σού, τον σεβασµιότατο Αθανάσιο, µας εξηγούσε πόσο µεγάλη
είναι η οδύνη των Κυπρίων και των οικογενειών τους τώρα που η
εξέταση του DNA αποδεικνύει ποιοι είναι οι πρώην αγνοούµενοι,
τώρα που πλέον ταυτοποιούνται τα οστά τους. 

Όταν, λοιπόν, υπάρχει τέτοια οδύνη στο νησί και όταν στην Ελ-
λάδα αντιµετωπίζουµε την αγριότητα της Τουρκίας στο Αιγαίο,
νοµίζω ότι δεν θα πρέπει να υπάρχει από εµάς κανένα «ναι» σε
καµµία τεχνογνωσία, σε καµµία ανταλλαγή πληροφοριών, σε
καµµία επίδειξη χαρτών και σε καµµία ανταλλαγή τεχνογνωσίας,
όπου ούτως ή άλλως το ελληνικό δαιµόνιο θα µπορέσει και να
το κάνει, θα µπορέσει και να το πετύχει, θα µπορέσει και να το
διεξάγει είτε απευθείας είτε µε άλλους τρόπους.

Δεν νοµίζω ότι είναι θέµα κυρώσεων. Νοµίζω ότι είναι θέµα πο-
λιτικής πρωτοβουλίας, ακόµα και αυτές τις στιγµές να υψώσουµε
µια φωνή και να πούµε στη γείτονα χώρα ότι οι φιλίες που θέ-
λουµε να στήσουµε θα πρέπει να ξεκινήσουν από την εκεί µεριά
πρώτα, γιατί από εκεί ξεκινάει το κακό. Και θα πρέπει να δούµε
ποιος ήρξατο χειρών αδίκων, και να δούµε πώς θα συνεχίσουµε. 

Εµείς εδώ πρέπει να δούµε πώς θα µπορέσει αυτό το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης, µε αυτήν τη µέριµνα, να αντιµετωπίζει
πράγµατα ουσιαστικότερα και όχι γελοίες συµβάσεις αυτού του
τύπου. Οι συµβάσεις αυτού του τύπου αυτήν τη στιγµή, κατά την
άποψή µας, παραπλανούν τον ελληνικό λαό. Νοµίζουµε ότι φεύ-
γει το focus από εκεί που θα έπρεπε να είναι. 

Θα έπρεπε να είναι, για παράδειγµα, στην ακαρπία, όπου ο
ΕΛΓΑ θα πρέπει να φροντίσει πώς θα αποζηµιώσει τους ανθρώ-
πους των οποίων δεν µπόρεσε να δέσει ο καρπός στα δέντρα
τους όταν πάγωσαν. Δεν υπήρχε, όµως, τέτοια πρόβλεψη στον
ΕΛΓΑ. Δεν υπήρχε πρόβλεψη να δούµε πώς µε το χαλάζι θα µπο-
ρέσουµε, έστω και ετεροχρονισµένα, να καλύψουµε όλες τις
ανάγκες. Βέβαια, υπήρχε πρόβλεψη να παίρνουν τα κοµµατικά
γραφεία χρήµατα µε ποσοστά µέσα από τον ΕΛΓΑ. 

Λέω, λοιπόν, ότι µε αυτά θα πρέπει να ασχολείται ο ελληνικός
λαός. Θα πρέπει να δούµε τι θα γίνει µε τα ξερικά χωράφια, που
τώρα έρχεται φορολογία και σε αυτά, να δούµε τι θα γίνει µε την
φορολόγηση των αγροτικών γαιών. Αυτά είναι που καίνε τον Έλ-
ληνα πολίτη.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14141



Αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, η Βέροια, από την οποία προέρ-
χοµαι, είναι ανάστατη καθώς σχολικοί τροχονόµοι, σχολικοί φύ-
λακες χάνουν τις δουλειές τους. Και εµείς καθόµαστε και ασχο-
λούµαστε αν θα πούµε «ναι» ή «όχι» στην Τουρκία. Στην Τουρκία
θα πούµε «όχι», όπως «όχι» θα πούµε και στους συνεταιρισµούς,
οι οποίοι έπρεπε να είναι νόµιµοι, στην ώρα τους, να είναι και
αυτοί σύννοµοι και να φροντίσουν να προσκοµίσουν τα χαρτιά
που χρειάζονται για να ενταχθούν στον νόµο.

Ζητήσαµε από τον κύριο Υπουργό να µας πει ποιοι είναι οι συ-
νεταιρισµοί που φέρνει στο άρθρο 2, για τους οποίους θέλει να
δώσουµε παράταση για άλλη µια φορά. Προφανώς, πρόκειται
για συνεταιρισµούς οι οποίοι δεν τήρησαν τον νόµο, δεν τήρησαν
τις διατάξεις όταν άλλοι τα κατάφεραν. Και θα πρέπει να σύρεται
κάθε φορά η πολιτική ζωή του τόπου πίσω από ανθρώπους, οι
οποίοι δεν τιµούν την θέση, το καθήκον, την αποστολή και την
ευθύνη για την οποία εκλέχθηκαν στην κορωνίδα του συνεταιρι-
στικού κινήµατος. 

Μέσα απ’ αυτές τις σκέψεις, κύριε Πρόεδρε, εµείς εκφρά-
ζουµε απόλυτη άρνηση και λέµε, «όχι» στο 1, «όχι» στο 2 και «όχι»
κατ’ αρχήν. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος από τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο
για πέντε λεπτά. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Μας καλέσατε να ψηφίσουµε το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ

της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Δηµοκρατίας της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα
της γεωργίας. 

Διαβάζουµε προς τη Βουλή των Ελλήνων: «Με το υπό κύρωση
Μνηµόνιο επιδιώκεται η ενδυνάµωση των υφισταµένων φιλικών
σχέσεων µεταξύ των δύο χωρών µέσω της συνεργασίας στον
τοµέα της γεωργίας». 

Για ποια ενδυνάµωση υφιστάµενων φιλικών σχέσεων οµι-
λούµε; Για ποια αµοιβαία συµφέροντα οµιλούµε; Μήπως για τη
µισή Κύπρο, που είναι κατεχόµενη από αυτούς µε τους οποίους
µας ζητάτε τώρα να έχουµε συνεργασία; Από αυτούς οι οποίοι
έχουν υποστηρίξει ότι το µισό Αιγαίο είναι µία γκρίζα ζώνη και
οποιαδήποτε κίνηση από µέρους της Ελλάδας για τα συµφέ-
ροντά της, θα είναι αιτία πολέµου, το γνωστό «casus belli»; Από
ποιους; Από αυτούς όπου στα Ίµια δολοφόνησαν τρεις Έλληνες
αξιωµατικούς κι από τότε οι ελληνικές κυβερνήσεις -εντός ή
εκτός εισαγωγικών- έχουν καταστήσει τα Ίµια απαγορευµένη πε-
ριοχή για τους Έλληνες πολίτες; Για ποιο µνηµόνιο συνεργασίας
συζητάµε; Ποιοι κάνουν τις εκατοντάδες παραβιάσεις και ποιους
αναχαιτίζουν οι Έλληνες πιλότοι; Μήπως τους Δανούς, τους Ελ-
βετούς ή τους Σουηδούς; 

Οι δεκάδες νεκροί που έχουµε όλα αυτά τα χρόνια σε έναν
ακήρυχτο πόλεµο, οι ήρωες Σιαλµάς και Ηλιάκης για ποιους έπε-
σαν στο Αιγαίο; Για κάποιους άλλους ή για τον προαιώνιο εχθρό
της Ελλάδος, την Τουρκία; 

Για ποια συνεργασία συζητάµε όταν τα τουρκικά πολεµικά
πλοία σουλατσάρουν και κάνουν βόλτες και φτάνουν µέχρι την
Άνδρο και το Σούνιο και εµείς καθόµαστε και τους παρατηρούµε;
Μήπως για τα δώδεκα µίλια, αυτό το αναφαίρετο δικαίωµα της
Ελλάδος, το οποίο θα έλυνε αυτοµάτως πάρα πολλά προβλή-
µατα και το οποίο οι δικές σας κυβερνήσεις δεν τολµούν να το
χρησιµοποιήσουν υπό το φόβο της Τουρκίας, ότι θα δεχθούν επί-
θεση; Ασχέτως αν η ίδια η Τουρκία το εφαρµόζει στη Μαύρη Θά-
λασσα και στα νότια σύνορά της. 

Για ποια συνεργασία συζητάµε όταν η βασική αιτία της λαθρο-
µετανάστευσης στην Ελλάδα είναι οι Τούρκοι, που ενορχηστρω-
µένα και οργανωµένα περνούν εκατοντάδες χιλιάδες λαθροµετα-
νάστες από το έδαφός τους στην ελληνική Επικράτεια; 

Όλοι αυτοί οι εξοπλισµοί που γίνονται δεκαετίες τώρα και είναι
και η αφορµή για να κονοµάνε διάφοροι τέως συνάδελφοι του
Κοινοβουλίου -κάποιοι βρίσκονται στη φυλακή- για ποιους γίνον-
ται; Για τους Ελβετούς, για τους Γερµανούς, για τους Άγγλους,
για τους Ολλανδούς ή µήπως για τους φίλους -όπως τους λέτε-

Τούρκους; 
Λέτε στην αιτιολογική έκθεση ότι τα συµβαλλόµενα µέρη θα

συνεργάζονται στους παρακάτω τοµείς, ένας εκ των οποίων -στο
νούµερο τέσσερα- είναι η αλιεία. Έχετε ρωτήσει τους Έλληνες
ψαράδες τι τραβάνε όταν έρχονται αντιµέτωποι µε την τούρκικη
ακτοφυλακή, που τους σκίζουν τα δίχτυα, που τους παρεµποδί-
ζουν; Έχουν βυθίσει και σκάφη, έχουν συλλάβει και Έλληνες ψα-
ράδες και εµείς τους κοιτάζουµε. Και περιµένουµε να συνεργα-
στούµε στον τοµέα της αλιείας µαζί τους; 

Μιλάµε για υποκρισία σε όλο της το µεγαλείο! Θα µπορού-
σατε, αν είχατε κότσια, να υπογράψετε µνηµόνιο κατανόησης και
συνεργασίας στο ζήτηµα της λαθροµετανάστευσης, που δεν έχει
υπογράψει η Τουρκία, ώστε όποιος µπαίνει στην Ελλάδα, να επι-
στρέφεται αυτοµάτως πίσω. Το ίδιο και για τις παραβιάσεις και
πολλά άλλα ζητήµατα. 

Τι να κάνουµε όµως; Αποδεικνύετε συνεχώς ότι ως ελληνική
Κυβέρνηση -η τωρινή ή και οι προηγούµενες- είστε υποτακτικοί
των Τούρκων και των πάσης φύσεως ξένων, όπως τώρα µε το
µνηµόνιο 1, το µνηµόνιο 2 και το µνηµόνιο 3, αλλά και µε όλα όσα
έπονται. Να δούµε αν θα προλάβετε να τα φέρετε και να τα ψη-
φίσετε. 

Ευτυχώς που υπάρχει η Χρυσή Αυγή για να υπενθυµίζει στους
Έλληνες πολίτες ποιοι είναι οι πραγµατικοί εχθροί αυτού του
τόπου. 

Καταψηφίζουµε και δεν µας ενδιαφέρει καµµία συνεργασία
ούτε για να εισάγουµε κολοκυθάκια από την Τουρκία ούτε για
καµµία τεχνογνωσία ούτε για το αν τα αρνιά θα είναι πιο παχιά
και θα έχουµε όφελος οικονοµικό είτε ο,τιδήποτε άλλο. Καµµία
συνεργασία µε τους δολοφόνους και αυτούς οι οποίοι είναι η
αιτία οι µισές πόλεις στην Ελλάδα να έχουν το πρόθεµα «Νέα»,
γιατί η πραγµατική τοποθεσία είναι σκλαβωµένη στην Κύπρο, στη
Μικρά Ασία, στην Τραπεζούντα, στον Πόντο και αλλού. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Όσον αφορά την κύρωση του µνηµονίου, η συζήτηση έχει

λήξει. 
Τώρα έχουµε και την τροπολογία ενσωµατωµένη. Επιθυµεί κά-

ποιος συνάδελφος να τοποθετηθεί; 
Τον λόγο έχει η κ. Μανωλάκου.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ένας-ένας,

σιγά-σιγά. Όλοι θα µιλήσουν. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικα-

σίας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε. Παρα-

καλώ.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Για τη διαδικασία και εγώ θα µι-

λήσω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, πα-

ρακαλώ! Να εγγραφείτε. Όσοι θέλετε να µιλήσετε, να εγγρα-
φείτε. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Όχι, επί της διαδικασίας θέλω να
µιλήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τι να κάνουµε
τώρα;

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Έχω τον λόγο, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ένα λεπτό,

κυρία Μανωλάκου, επειδή ζητάει επί της διαδικασίας ο συνάδελ-
φος. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, όταν ήρθε στην
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου η συγκεκριµένη τροπολογία,
αρνηθήκαµε να ενταχθεί στο συγκεκριµένο µνηµόνιο κατανόη-
σης και απεδέχθη το Προεδρείο -και νοµίζω και όλες οι παρατά-
ξεις- να µπει υπό την προϋπόθεση ότι θα ανοιχτεί η συζήτηση
γύρω από τα µεγάλα προβλήµατα που απασχολούν το συνεται-
ριστικό αγροτικό χώρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε,...

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε. 
Εκεί, λοιπόν, και ο παρών Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
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όλοι οι εκπρόσωποι των κοµµάτων συµφωνήσαµε ότι µία συνε-
δρίαση της Ολοµέλειας -όπως στην προκειµένη περίπτωση είναι
αυτή που σήµερα υπηρετούµε- να ασχοληθεί µε τη συγκεκριµένη
τροπολογία για να τοποθετηθούν όλοι οι συνάδελφοι, ιδιαίτερα
οι Βουλευτές της περιφέρειας που γνωρίζουν από κοντά τα ζη-
τήµατα, πάνω στο συγκεκριµένο πρόβληµα. Αυτό συµφωνήσαµε
όλοι. 

Άρα, λοιπόν, πρέπει να ανοιχτεί η συζήτηση και να µιλήσουν
όσοι Βουλευτές θέλουν και µε τον αντίστοιχο χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, εγώ έχω µία τροπολογία η οποία είναι ενσωµατωµένη στο
νοµοσχέδιο, αλλά δεν παύει να είναι µία τροπολογία. Δεν έχω
καµµία ένδειξη ότι πρέπει να κάνω µία γενικευµένη συζήτηση σή-
µερα εδώ για το συνεταιριστικό πρόβληµα. Εδώ είναι ο Υπουρ-
γός, ο οποίος µπορεί να πάρει τον λόγο και να τοποθετηθεί πάνω
στο ζήτηµα το οποίο εσείς θέσατε µόλις προηγουµένως. Διαφο-
ρετικά, θα ακολουθήσουµε τη συζήτηση η οποία ακολουθείται
στις τροπολογίες.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν σας έχει ενη-

µερώσει! Έχει διαπράξει µεγάλο σφάλµα! 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ένα λεπτό, να
µας πει ο κύριος Υπουργός. Παρακαλώ. Ένα λεπτό, αν έχετε την
καλοσύνη. Δεν υπάρχει λόγος να φωνασκούµε. Δεν υπάρχει λό-
γος για ένταση.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στη συζήτηση που έγινε στην

Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου για την κύρωση της συγκε-
κριµένης πράξης, πραγµατικά ο κ. Αποστόλου ήταν αυτός που
ζήτησε έξω από την ηµερήσια διάταξη να πάρουµε µία παράταση
της προθεσµίας µετατροπής των ΕΑΣ από δευτεροβάθµια και
τριτοβάθµια όργανα σε πρωτοβάθµια. Επειδή µάλιστα η συγκε-
κριµένη προθεσµία έληγε τότε την 31η Ιουνίου, ζητήσατε την ώρα
που συζητούσαµε για την κύρωση της πράξης µε την Τουρκία
εκτός ηµερησίας διατάξεως να συζητηθεί µόνο αυτό το πράγµα,
δηλαδή να διερευνήσουµε το εάν και κατά πόσο µια σειρά τρο-
πολογιών που είχαν κατατεθεί -και έχει κατατεθεί το συγκεκρι-
µένο νοµοσχέδιο στη Βουλή που αφορά τον κοινοτικό µας νόµο
για τις ζωοτροφές, τα τρόφιµα, τους ελέγχους κ.λπ.- να φύγουν
από εδώ, γιατί αυτό ενδέχεται να καθυστερήσει µια-δυο εβδοµά-
δες. Πραγµατικά, καθυστέρησε µια εβδοµάδα, πέρασε από την
ΚΕΝΕ και φαντάζοµαι ότι, εάν όλα πάνε καλά, την άλλη εβδο-
µάδα…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Αφήστε µε να ολοκληρώσω. Θα πάρετε τον λόγο και θα πείτε

και εσείς την άποψή σας. 
Λέω, λοιπόν, ότι τότε εµείς δεχθήκαµε αυτήν την προτροπή να

κόψουµε µόνο αυτό το κοµµάτι και να το βάλουµε µέσα στη συµ-
φωνία για να ψηφιστεί έστω και µια εβδοµάδα ή δυο εβδοµάδες
νωρίτερα, προκειµένου να µην υπάρχει αυτό το χάσµα. Αυτό
έγινε και φυσικά θυµάµαι που είπατε ότι, εφόσον µπει έστω και
αυτή η τροπολογία, δεν µπορεί στην Ολοµέλεια να περάσει µόνο
ως πράξη κύρωσης, πρέπει να πούµε κάτι και γι’ αυτήν την τρο-
πολογία. Δεν µπορεί όµως να κάνουµε µια γενικότερη συζήτηση
για το σύνολο του προβλήµατος του συνεργατισµού. 

Δεν αποποιούµεθα αυτήν τη συζήτηση. Θα την κάνουµε -σας
έχω υποσχεθεί ξέχωρα- είτε συζητώντας το νοµοσχέδιο είτε ένα
νόµο-πλαίσιο, που σας είπα ότι θα περιγράψει όλες τις µορφές
του συνεργατισµού και τις πολιτικές µας για τα συγκεκριµένα θέ-
µατα. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι, όχι. Προ-
σωπικό θέµα δεν υπάρχει κανένα. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Βεβαίως και υπάρχει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Προσωπικό

θέµα δεν υπάρχει. Δεν άκουσα εγώ…
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: … (δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν είναι προ-
σωπικό αυτό. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: … (δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Αποστό-

λου, σας έδωσα τον λόγο; Επιτρέψτε µου. 
Άλλο είναι το προσωπικό και άλλο είναι η διαφορετική εκτί-

µηση µιας συζήτησης που έγινε στην επιτροπή. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Μου αποδόθηκαν φράσεις που

δεν ειπώθηκαν από την πλευρά µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας άκουσα

που το είπατε. Δεν υπάρχει προσωπικό θέµα. 
Θα παρακαλούσα επί του θέµατος που έχει ανακύψει να πά-

ρουν τον λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι πλέον και κανείς
άλλος. 

Το θέµα είναι αν εδώ θέλουµε µια γενικευµένη συζήτηση. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι σηµαίνει «γενικευµένη συζήτηση»; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει τον

λόγο. Μου τον δώσατε, αλλά δεν µίλησα. Έχουµε δικαίωµα να
µιλήσουµε. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Αποστό-

λου, τελειώσατε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα

λεπτό. 
Ο πρόεδρος της επιτροπής ζήτησε και από τον ΣΥΡΙΖΑ να συ-

ναινέσει στο να συζητηθεί η συγκεκριµένη τροπολογία, όχι στο
να συµφωνήσει ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη συγκεκριµένη τροπολογία. 

Υπάρχει µεγάλη διαφορά, διότι εµείς δεν συµφωνούµε µε την
τροπολογία. Αυτό ειπώθηκε από τον κύριο Υπουργό. Εµείς συµ-
φωνούµε µε τη συζήτηση βεβαίως, υπό την προϋπόθεση ότι θα
ανοιχτεί η συζήτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όποιος δεν
συµφωνεί µε µια τροπολογία, όταν έρθει η ώρα της ψηφοφορίας
την καταψηφίζει. Είναι απλό το πράγµα. 

Κυρία Μανωλάκου, έχετε τον λόγο. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, όπως είπατε, η

τροπολογία έχει ενσωµατωθεί στην κύρωση. Συνεπώς, ανεξάρ-
τητα αν συµφωνούµε ή διαφωνούµε µε την κύρωση -που σε τε-
λευταία ανάλυση δεν έχουµε αντίρρηση για το µνηµόνιο συµ-
φωνίας µε την Τουρκία- εξαιτίας της ενσωµάτωσης της τροπο-
λογίας καταψηφίζουµε συνολικά την κύρωση αυτή. Με αυτήν την
έννοια δικαιούµαστε το πεντάλεπτο της οµιλίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ να
τοποθετηθεί ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν τοπο-
θετηθώ για την τροπολογία, θα ήθελα να θυµίσω πώς ξεκίνησε
και συζητείται σήµερα η τροπολογία. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα µιλήσετε
στη συνέχεια. Έχω δώσει τον λόγο στον συνάδελφο. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Δεν θα τοποθετηθώ τώρα
για την τροπολογία, απλώς θα εξηγήσω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα τοποθετη-
θείτε τώρα. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή εγώ
έφερα το θέµα στην επιτροπή, ζήτησα από τα υπόλοιπα κόµµατα
να αποδεχθούν να συζητηθεί η συγκεκριµένη τροπολογία µέσα
σε µια κύρωση, γιατί υπάρχει τεράστιο πρόβληµα στη λειτουργία
των συνεταιρισµών. 

Αν κάποια κόµµατα -το είπα και στην επιτροπή, το λέω και σή-
µερα- συµφωνούν ή διαφωνούν µε τη συγκεκριµένη τροπολογία
ή µε την παράταση, είναι δικαίωµά τους. 

Εµείς ζητήσαµε στην επιτροπή -και το αποδέχθηκαν τότε- να
συζητηθεί µέσα στην κύρωση η συγκεκριµένη τροπολογία, γιατί
δεν υπάρχει χρόνος και δεν µπορούν να λειτουργήσουν οι ενώ-
σεις γεωργικών συνεταιρισµών, οι οποίες καλώς ή κακώς δεν
έχουν µετατραπεί σε πρωτοβάθµιους συνεταιρισµούς και έχουν
να πληρώσουν προσωπικό, να κάνουν εξαγωγές, να συναλλάσ-
σονται µε τράπεζες και όλα αυτά δεν µπορεί να τα κάνει πλέον η
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διοίκηση, γιατί έχει σταµατήσει στις 30 Ιουνίου η λειτουργία
τους. 

Συµφώνησαν τότε τα κόµµατα ότι θα συζητηθεί, ανεξαρτήτως
αν συµφωνούν ή δεν συµφωνούν µε την τροπολογία. Είναι δι-
καίωµά τους να µην συµφωνούν. Είπαµε, όµως, ότι πρέπει να συ-
ζητηθεί και συµφώνησαν. Έρχεται, όµως, σήµερα ο κ. Αποστό-
λου και λέει ότι δεν συµφωνήσαµε να συζητηθεί. Συµφωνήσαµε
να συζητηθεί. Το τι θα κάνουν, είναι δικαίωµά τους. 

Όσον αφορά το πώς έφθασε εδώ και συζητιέται, εάν θέλετε
να τοποθετηθώ…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ να
τοποθετηθείτε επί της τροπολογίας. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Όσον αφορά την τροπολο-
γία περιλαµβάνονται τα εξής: 

Πρώτον, ορίζεται ότι από την ίδρυση των αγροδιατροφικών
συµπράξεων (αστικές µη κερδοσκοπικές εταιρείες) µπορεί να
συµπράττει και η οικεία περιφέρεια. Βασικοί στόχοι είναι η ανά-
δειξη των παραγόµενων διατροφικών προϊόντων, η παροχή σχε-
τικών υπηρεσιών τεκµηρίωσης και η προώθηση των λεγόµενων
«καλαθιών» της περιφέρειας. Προτείνεται δε µε την τροπολογία
η αναδροµική ισχύς της προτεινόµενης ρύθµισης από την έναρξη
ισχύος του ν. 4015/2011, ώστε να καλυφθούν και οι ανάγκες που
τυχόν αναλήφθηκαν από τις περιφέρειες, πριν τεθεί σε ισχύ η
παρούσα τροπολογία, λόγω της συµµετοχής σε αγροδιατροφι-
κές συµπράξεις. 

Δεύτερον, η τροπολογία λέει «µέχρι 21-9-2013». Εγώ θα έλεγα,
κύριε Υπουργέ, να είναι µέχρι τέλος του έτους, γιατί πάλι δεν θα
προλάβουµε. Είναι τόσα αυτά που πρέπει να κάνουν οι Ενώσεις,
ώστε δεν προλαβαίνουν. Λέει ότι παρατείνεται µέχρι 21-9-2013 -
από 21-9-2012, όπου έληξε- η προθεσµία εντός της οποίας υπο-
χρεούνται οι αγροτικές συνδικαλιστικές οργανώσεις να προβούν
στις αναγκαίες καταστατικές αλλαγές που προέβλεπε το άρθρο
17 του ν. 4512/2012, καθώς επίσης και το χρονικό διάστηµα κατά
το οποίο παρατείνεται η θητεία των διοικήσεων των υφιστάµενων
αγροτικών συνεταιρισµών κατά τη δηµοσίευση του ν. 4015. 

Τρίτον, παρατείνεται µέχρι 31-12-2013 η από 1-7-2013 προθε-
σµία που αφορά τη µετατροπή των ενώσεων αγροτικών συνεται-
ρισµών σε αγροτικούς συνεταιρισµούς και αγροτικές εταιρείες
σύµπραξης και τη µετατροπή κοινοπραξιών αγροτικών συνεται-
ριστικών οργανώσεων και κεντρικών συνεταιριστικών ενώσεων.
Η παράταση αυτή κρίθηκε αναγκαία καθώς παρουσιάστηκαν
πρακτικά προβλήµατα και δυσχέρειες κατά την υλοποίηση του
ν. 4015. Έτσι µε αυτόν τον τρόπο ικανοποιείται το αίτηµα των
ΕΑΣ οι οποίες είχαν επισηµάνει εδώ και πολύ καιρό ότι ο χρόνος
δεν επαρκεί και ζητούσαν να δοθεί εκ νέου παράταση. Η παρά-
ταση αφορά, επίσης, την προθεσµία κάλυψης του ορίου 30 χι-
λιάδων ευρώ του συνεταιριστικού κεφαλαίου των αγροτικών
συνεταιρισµών που είναι δύσκολο να το βρουν και την προθεσµία
διαδικασίας εκλογής των οργάνων των αγροτικών συνεταιρισµών
και της Πανελλήνιας Συνοµοσπονδίας Αγροτικών Συνεταιρισµών
(ΠΑΣΕΓΕΣ). 

Τέταρτον, µετατίθεται για την 2-1-2014 από 2-7-2013 η ηµερο-
µηνία κατάργησης των οριζοµένων διατάξεων του ν. 2810/2000
για τις αγροτικές συνεταιριστικές οργανώσεις µε τις οποίες ρυθ-
µίζονται θέµατα των ΕΑΣ, των κεντρικών συνεταιριστικών ενώ-
σεων, των κοινοπραξιών συνεταιριστικών οργανώσεων κ.λπ.. 

Πέµπτον, η προθεσµία για την υποβολή αίτησης εγγραφής των
αγροτικών συνεταιρισµών στο Μητρώο παρατείνεται από τότε
που έληξε (21-12-2011) έως τις 30-9-2013. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, σας παρακαλώ συντοµεύετε. Εκ παραδροµής σας έβαλα
πέντε λεπτά. Κανονικά είναι τέσσερα. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Καταργούνται από τότε που
ίσχυσαν (21-9-2011) οι διατάξεις του ν. 4015/2011 και του ν.
2810/2000 που αφορούν τις οµάδες παραγωγών κι αυτό γιατί
κατά την υλοποίηση του νόµου προέκυψαν διάφορα προβλήµατα
αναφορικά µε διάφορα θέµατα που απασχολούν. Δεν θέλω να
τα αναφέρω όλα µιας και δεν έχω το χρόνο. Πάντως όλες οι οµά-
δες παραγωγών ζήτησαν αυτό το πράγµα, για να µπορέσουν να
λειτουργήσουν. 

Ξέραµε από την αρχή ότι κάποιοι θα αντιδράσουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε
παρακαλώ. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Μπορεί να πουν ότι δεν συµφωνούν µε την τροπολογία. Το

θέµα είναι ότι επείγει για τη λειτουργία των ενώσεων και για να
µπορέσουν να κρατηθούν ζωντανοί οι συνεταιρισµοί, αλλά και
για να µπορέσουµε οµαλά να τελειώσουµε. Και βέβαια, πρέπει
να σκεφθούν όλοι αυτοί ότι έχουν απέναντί τους τον αγροτικό
κόσµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας ευχαριστώ. 
Κύριε Αποστόλου, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

αγαπητοί συνάδελφοι, ο αγροτικός συνεταιριστικός χώρος βιώ-
νει µια σκληρή πραγµατικότητα. Οδηγείται σε εκκαθάριση. Γι’
αυτόν τον λόγο επιµέναµε να γίνει ανάλογη συζήτηση. Όταν είχε
φέρει ανάλογη τροπολογία ο κύριος Υπουργός πριν από έξι
µήνες στην ίδια Αίθουσα, είχαµε πει τότε ότι η τροπολογία δεν
λύνει κανένα πρόβληµα του συνεταιριστικού χώρου. Απλώς µε-
ταθέτει τα προβλήµατα. 

Είναι σίγουρο ότι µετά από έξι µήνες θα επανέλθετε. Επανήλ-
θατε. Σήµερα είναι η τέταρτη παρέµβαση –το τονίζω- πάνω στο
συγκεκριµένο ζήτηµα. Ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας είπε
προηγουµένως ότι µάλλον θα χρειαστεί και πέµπτη, για να πάµε
στο τέλος του 2013. Εµείς λέµε ότι θα βιώνουµε συνεχείς παρα-
τάσεις, ενώ θα εξαφανίζεται ο αγροτικός συνεταιριστικός χώρος. 

Κύριε Υπουργέ, είπατε στην επιτροπή ότι συστήσατε µία
οµάδα εργασίας για να ασχοληθεί µε το συνεταιριστικό ζήτηµα.
Είχατε ξανασυστήσει µια τέτοια οµάδα όταν αναλάβατε τα κα-
θήκοντά σας ως Υπουργός και την πετάξατε στον κάλαθο των
αχρήστων. Σήµερα λέτε ότι συστήσατε µια οµάδα εργασίας για
να αντιµετωπίσει ένα πρόβληµα, το οποίο εσείς µε την παράταση
που ζητάτε θέλετε να λυθεί. 

Προς Θεού! Δεν αντιλαµβάνεστε τι εκπέµπετε στον αγροτικό
συνεταιριστικό χώρο. Είναι πολλά τα προβλήµατα και ιδιαίτερα
σχετικά µε το Μητρώο Αγροτικών Συνεταιριστικών Οργανώσεων.
Σας ζητήσαµε να µας πείτε πότε θα το ξεκλειδώσετε και πότε θα
αρχίσει να γίνεται µια ουσιαστική συζήτηση, για να ξέρουµε ποιοι
είναι οι ενεργοί συνεταιρισµοί, ποιοι έχουν ένα συγκεκριµένο
κύκλο εργασιών και συγκεκριµένες µεταποιητικές δραστηριότη-
τες, τις οποίες πρέπει να κρατήσουµε, διότι ξέρετε ότι εάν εξα-
φανιστούν οι µεταποιητικές δραστηριότητες του συνεταιριστικού
αγροτικού χώρου, χάθηκε πλέον ο αγροτικός τοµέας. 

Είναι πολύ σοβαρά αυτά τα ζητήµατα και έπρεπε, κύριε
Υπουργέ, να γίνει µια ανάλογη συζήτηση. Εγώ σας λέω ότι κατά
τη διάρκεια των κινητοποιήσεων δώσατε στη δηµοσιότητα –µά-
λιστα το φέρατε σε διαβούλευση- ένα νοµοσχέδιο που αφο-
ρούσε το συνεταιριστικό κοµµάτι, το οποίο βεβαίως αφορούσε,
κυρίως, τα χρέη των αγροτικών συνεταιριστικών οργανώσεων. Τι
κάνατε από τότε µέχρι σήµερα; Διαρκώς βρίσκονται υπό την
απειλή να στέλνονται οι οφειλές τους στο δηµόσιο ταµείο.

Εγώ σας λέω ότι ήδη η «ΠΙΝΔΟΣ» αυτήν την ώρα απειλείται
να κλείσει, όταν ξέρετε ότι το 20%-23% του ΑΕΠ της Ηπείρου
προέρχεται από την «ΠΙΝΔΟ». Άρα, είναι τεράστια αυτά τα ζητή-
µατα. Βεβαίως το µόνο που καταφέρατε και κάνατε επί της θη-
τείας σας ήταν να εκποιηθεί, να χαριστεί η «ΔΩΔΩΝΗ», η οποία
µετά από δύο-τρεις µήνες έφερε προβλήµατα και στους παρα-
γωγούς και στους εργαζόµενους. 

Σας τα λέµε όλα αυτά γιατί θέλουµε αυτήν την αγωνία που
υπάρχει στον αγροτικό χώρο, επιτέλους, να την προσεγγίσετε.
Εσείς επιδίδεστε σε ένα επικοινωνιακό παιχνίδι γύρω από αυτά
τα ζητήµατα και ουσιαστικά συγκεκριµένες νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες δεν έχουµε δει, τουλάχιστον στον έναν χρόνο που υπη-
ρετούµε σε αυτήν τη Βουλή, από την πλευρά του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης. 

Εκπέµπουµε την αγωνία αυτή, κύριε Πρόεδρε, γιατί το συνε-
ταιριστικό είναι ένα κοµµάτι το οποίο πρέπει να προσεγγίσουµε
όλοι µαζί για να το κρατήσουµε όρθιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Κασσής.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, είναι γεγο-
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νός ότι υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα στον αγροτικό χώρο
και στους συνεταιρισµούς και δεν πρέπει να ξαναέρθετε εδώ, ως
Υπουργός, για τέταρτη παράταση, σε ό,τι έχει να κάνει µε το ν.
4015/2011. 

Είχατε όλο το περιθώριο, τον χρόνο που πέρασε, να λύσετε
πάρα πολλά προβλήµατα που ταλανίζουν τον κλάδο. Δυστυχώς
όµως, η καθυστέρηση επαναλαµβάνεται. Και επαναλαµβάνεται
σε µια δύσκολη περίοδο. 

Κύριε Αποστόλου, είναι γεγονός ότι στην Ήπειρο, εκεί στα
Γιάννενα, που είναι πολύ αναπτυγµένο το συνεταιριστικό κίνηµα,
οι συνεταιρισµοί, το τελευταίο διάστηµα, έχουν υποστεί µεγάλο
πλήγµα. 

Εγώ θα καταθέσω, κύριε Υπουργέ –παρ’ ότι σας έχω ενοχλή-
σει επανειληµµένα- µία τελευταία ερώτηση που έκανα, για το
θέµα της γαλακτοβιοµηχανίας «ΔΩΔΩΝΗ», αλλά και µία ενηµέ-
ρωση από πλευράς µου, σε ό,τι έχει σχέση µε τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, κ. Στουρνάρα, γιατί ο κ. Μαράντος, ο εκκαθαριστής
της γαλακτοβιοµηχανίας «ΔΩΔΩΝΗ», δεν λέει την αλήθεια. 

Οι παραγωγοί έχουν τέσσερεις µήνες να πληρωθούν και µου
απάντησε ότι εφαρµόζεται κανονικά η διαδικασία της πώλησης
και ότι οι παραγωγοί πληρώνονται µέσα στον µήνα, όπως επικρα-
τούσε στο προηγούµενο καθεστώς.

Έρχοµαι στην τροπολογία. Αυτήν την ερώτηση θα την κατα-
θέσω και για τα Πρακτικά της Βουλής, διότι πραγµατικά είναι
άξια λόγου, για να ασχοληθεί κανείς. Ο λόγος είναι, ότι ο κ. Μα-
ράντος ψεύδεται για άλλη µια φορά και πρέπει ο κύριος Υπουρ-
γός, ο κ. Στουρνάρας, να τον αντικαταστήσει άµεσα. Νοµίζω ότι
δεν µπορεί να ανταποκριθεί σε αυτό το κάλεσµα και σε αυτήν τη
θέση στην οποία βρέθηκε.

Όσον αφορά τις τροπολογίες, εµείς συµφωνούµε, διότι πραγ-
µατικά ρυθµίζουν θέµατα, τα οποία έχουν να κάνουν µε τους συ-
νεταιρισµούς και τις αγροτοσυνδικαλιστικές οργανώσεις. 

Μία µόνο παρατήρηση, θα έλεγα, και πρέπει να τη δείτε, κύριε
Υπουργέ: Στην περίπτωση β’ της παραγράφου 1 της τροπολο-
γίας, όπου δίνεται παράταση για τις αγροτοσυνδικαλιστικές ορ-
γανώσεις έως 21-9-2013, είναι πρακτικά αδύνατο µέσα σε ενά-
µιση µήνα, περίπου, να προχωρήσουν στις διαδικασίες. Άρα
άποψή µας και πρότασή µας είναι, να δοθεί µια παράταση έως
τις 31-12-2013, προκειµένου να ολοκληρωθούν οι διαδικασίες. 

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας αναφέρω κάτι: Οι οργανώσεις
αυτές πρέπει να πάρουν τη χρηµατοδότηση, η οποία έχει στα-
µατήσει από το 2011. Δεν υπάρχει καµµία δικαιολογία εάν δεν
προχώρησαν και δεν έγιναν οι διαχειριστικοί έλεγχοι. Κατά την
άποψή µας, πρέπει να προχωρήσουν και να ολοκληρωθούν. Δεν
είναι κανένας υπέρ της προστασίας κάποιων εάν πραγµατικά κα-
κοδιαχειρίστηκαν αυτά τα χρήµατα, αλλά σε καµµία περίπτωση,
όµως, δεν πρέπει να σταµατήσει η χρηµατοδότηση. 

Συµφωνούµε µε όλες τις τροπολογίες, µε την παρατήρηση
αυτή που ανέφερα προηγουµένως.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κασσής καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ερώτηση, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το
αγροτικό συνεταιριστικό κίνηµα είναι µία ακόµη σκοτεινή σελίδα
σε όσα συνέβησαν στην πατρίδα τα τελευταία τριάντα-σαράντα
χρόνια, από άποψη κοµµατικής πελατείας, από άποψη λεηλασίας
του εθνικού πλούτου, από άποψη καταδυνάστευσης της έννοιας
του αγροτικού συνεταιρίζεσθαι.

Σας τα είχαµε πει και την εποχή εκείνη, που είχατε φροντίσει
µε νόµο να απαλλάξετε όλους τους προέδρους, του διευθυντές,
του εντεταλµένους, τους ταµίες, που υπηρέτησαν στις ενώσεις
αγροτικών συνεταιρισµών και στους αγροτικούς συνεταιρισµούς,
µε την πρόφαση ότι, όταν τελειώσουν οι εκκαθαρίσεις, τότε µόνο
θα µπορούν να δικαστούν. 

Ξέρουµε ότι υπάρχουν διαµάντια στο αγροτικό κίνηµα. Ξέ-
ρουµε ότι υπάρχουν συνεταιρισµοί και ενώσεις, οι οποίες λάµ-

πουν από καθαρότητα, από διαφάνεια, από κερδοφορία, που
υπηρέτησαν το καθήκον τους. Όµως ένα µέγα µέρος, ένα πραγ-
µατικά τεράστιο πλήθος ενώσεων έχουν καταβυθίσει τον ελλη-
νικό αγροτικό συνεργατισµό µε έναν απαίσιο τρόπο και δια-
πιστώνει ο µέσος αγρότης, ο µέσος κτηνοτρόφος ότι πάµπολλοι
πρόεδροι θησαύρισαν σε βάρος τους, πάµπολλοι συνεταιρισµοί
καταχράστηκαν χρήµατα. Βλέπουµε να ερηµώνει ο τόπος από
διαλογητήρια, από κονσερβοποιεία, από εγκαταστάσεις, από
σταβλισµούς. Εκείνα τα διοικητικά συµβούλια δεν θα ελεγχθούν
ποτέ. Δεν θα καταφέρουµε ποτέ να ξανανιώσουµε ότι µαζί, µπο-
ρούµε να πετύχουµε κάτι, για να περάσουµε τώρα το ποτάµι
όλοι, ενωµένοι. 

Γιατί; Διότι οι πολιτικές σαν και αυτές που έρχονται και σή-
µερα, ενώπιόν µας, υπηρέτησαν το πελατειακό κράτος. Τους θέ-
λατε δίπλα σας χρόνια. Τους θέλατε πελάτες σας. Θέλατε να
µοιράζετε χρήµατα σε αυτούς. Θέλατε να είναι εκεί, κολλητοί
σας. Θέλατε να είναι οι άνθρωποι που θα γυρίζουν στον κάµπο
να φέρνουν ψήφους στα µεγάλα κόµµατα, τα πρώην και τα νυν.
Αλλά αυτό πρέπει να πάψει. Να πάψει διά πυρός και σιδήρου
τώρα. 

Με τέτοιου είδους τροπολογίες δεν έχουµε καµµία ελπίδα, ως
πολιτεία, να δούµε την επόµενη µέρα. Σερνόµαστε σήµερα να
κάνουµε, λέει -αυτή η εθνοσυνέλευση- έναν αναδροµικό νόµο.
Πρωτοετής φοιτητής γνωρίζει άριστα ότι αναδροµική ισχύς
νόµου δεν υπάρχει, δεν υφίσταται. Και όµως, εµείς τώρα, ερχό-
µαστε να κάνουµε νόµο µόνοι µας, εγκλωβισµένοι εδώ, για να
εξυπηρετήσουµε ποιους; Εκείνους τους συνεταιρισµούς, οι
οποίοι φρόντισαν να µην είναι συνεπείς στη διάρκεια του νόµου.

Εκείνους που τους δόθηκε η ευκαιρία να συλλέξουν χαρτιά,
να βρουν τους λογαριασµούς, να κάνουν διοικητικά συµβούλια
και να ανταποκριθούν σε αυτά, που τους έδωσε το δικαίωµα µια
άλλη εθνοσυνέλευση να µπορέσουν να ενταχθούν. Δεν το έκα-
ναν. 

Σας ρωτήσαµε ποιοι είναι. Δεν µας είπατε. Σας ρωτήσαµε
πόσα χρωστάνε. Δεν µας λέτε. Σας ρωτήσαµε πόσοι είναι, για να
ξέρουµε για ποιους µιλάµε και για ποιους αυτοί οι Βουλευτές θα
εκτεθούν σήµερα, ψηφίζοντας αναδροµική ισχύ νόµου. Δεν το
κάνετε. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες θεωρούµε ότι το αγροτικό συνεται-
ριστικό κίνηµα θέλει τοµές, θέλει πραγµατικά µια επανάσταση.
Μια επανάσταση που θα προκόψει µόνο από εµάς, από εσάς,
από όλους µας. 

Έλεγα στην επιτροπή ότι η λέξη «ρεβολούσιο» είναι ένας
αστρονοµικός όρος. Μέχρι το τέλος του δεκάτου όγδοου αιώνα
αφορούσε εκείνα τα αστρικά φαινόµενα, που κινούνταν από το
ναδίρ στο ζενίθ, στον χώρο και στον χρόνο. Εµείς, όταν θέλουµε
τώρα, να κάνουµε µια αγροτική επανάσταση µε ή χωρίς εισαγω-
γικά, πώς και πότε θα το κάνουµε, όταν σερνόµαστε µε τέτοιου
είδους τροπολογίες, για να εξυπηρετήσουµε πάλι ποιους; Δεν
ξέρουµε. Για πόσα λεφτά; Δεν µας λέτε. Πόσοι είναι; Κανείς δεν
το γνωρίζει. Και όµως, σε λίγο η εθνοσυνέλευση θα κληθεί να
ψηφίσει αυτοί οι άνθρωποι να δικαιούνται άλλη µια παράταση
τριών ή έξι µηνών, για να φέρουν έγγραφα που δεν θα φέρουν
ποτέ, για να τελειώσουν οι εκκαθαρίσεις που δεν θα τελειώσουν
ποτέ. 

Οι εργαζόµενοι παραµένουν απλήρωτοι. Γίνονται πλειστηρια-
σµοί σε κάποιες ενώσεις και εκεί βλέπουµε ότι δεν µπορούν να
πάρουν χρήµατα ούτε οι εργαζόµενοι, όπως λόγου χάριν στην
ΕΑΣ Βέροιας, γιατί προηγούνται το ΙΚΑ, το ΤΕΒΕ, ένα σωρό ορ-
γανισµοί, οι ΔΟΥ και οι συνεταιριστές και οι υπάλληλοι δεν θα
πάρουν ποτέ χρήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι είναι µια µεγάλη ευκαιρία να στεί-
λουµε ένα µήνυµα σε όσους ανθρώπους για δεκαετίες καταλή-
στεψαν αυτό το αγροτικό βιός, να τους πούµε «όχι, ο νόµος είναι
νόµος» και από εδώ και πέρα, θα βρουν απέναντί τους µια εθνο-
συνέλευση έτοιµη να ανταποκριθεί στο καθήκον της, δηλαδή στη
νέα αγροτική επανάσταση. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14145



ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έχουν ορίσει
τον κ. Παναγιώταρο ως ειδικό αγορητή. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Θα µιλήσω ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Μπούκουρας.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Σχετικά µε την τροπολογία που
κατατέθηκε, έχουµε να επισηµάνουµε τα εξής: Όταν στο παρελ-
θόν είχαµε συζητήσει πάλι στην Ολοµέλεια για τους αγροτικούς
συνεταιρισµούς, είχαµε τονίσει ότι ήταν αναγκαίο να υπάρξει
λύση σε χρόνια προβλήµατά τους. Είχαµε τότε υποστηρίξει ότι
πρέπει να ξεκαθαριστούν τα θέµατα µε τις διοικήσεις, έως ότου
θα είναι στο µέλλον εφικτό να καταλάβουµε ποιοι ευθύνονται και
ποιοι όχι, για ποιες πράξεις και γενικότερα, να υπάρξει ένα συµ-
µάζεµα στους συνεταιρισµούς.

Ο ν.4015/2011 φάνηκε ότι δεν µπορεί να δώσει λύση στα προ-
βλήµατα των συνεταιρισµών. Έρχεστε τώρα και φέρνετε µια τρο-
πολογία, που στην ουσία, διαιωνίζει τα προβλήµατα αντί να τα
επιλύει. 

Οι προθεσµίες που θέτετε στην πράξη, είναι µικρές και ξέρετε
ότι δεν πρόκειται να λειτουργήσουν ούτε να φέρουν κάποιο απο-
τέλεσµα. Οι συνεταιρισµοί που πρέπει –υποτίθεται- να βελτιω-
θούν, θα µετασχηµατιστούν και αυτοί, που ήδη έχουν µπει σε µια
διαδικασία συνολικής αναδιοργάνωσης και δεν προλαβαίνουν µε
τις προθεσµίες που θέτετε. 

Ενώ οι ίδιοι λοιπόν, αναγνωρίζετε την αναγκαιότητα για περισ-
σότερο χρόνο, έρχεστε και βάζετε χρονικά περιθώρια, που στην
πράξη δεν θα βοηθήσουν, αλλά αντίθετα θα δηµιουργήσουν πε-
ραιτέρω προβλήµατα. 

Δεν γίνεται µέχρι τις 31-12-2013 να φτιαχτούν οι νέοι τύπου
συνεταιρισµοί, όπως και να τους ονοµάζετε, µε συµπράξεις φο-
ρέων, µε διαδικασίες και αλλαγές. Δεν γίνεται να φτιαχτούν δο-
µές και οργανωτικά, δεν µπορούν να τακτοποιήσουν τα οικονο-
µικά τους ζητήµατα έτσι, όπως τα θέτετε στην τροπολογία. 

Το ζητούµενο είναι, τι θέλετε να κάνετε. Θέλετε να προστατεύ-
σετε τους συνεταιρισµούς; Θέλετε να βελτιώσετε τη δοµή και τη
λειτουργία τους ή µήπως το σκεπτικό σας στρέφεται κάπου
αλλού; 

Αγρότες, παραγωγοί που έχουν ασχοληθεί ενεργά µε τους συ-
νεταιρισµούς, ειδικά µε συνεταιρισµούς που λειτουργούν σωστά
–γιατί υπάρχουν και τέτοιοι, κύριε Υπουργέ- θεωρούν ότι µε αυτό
που πάτε να κάνετε, στην ουσία, θέλετε κάτι άλλο. 

Κύριε Υπουργέ, δεν θα µπορέσουν για τους γνωστούς λόγους,
οι αγρότες να καλύψουν το όριο των 30.000 ευρώ µέχρι τις 31
Δεκεµβρίου.

Στην ουσία, τους αυξάνετε το κεφάλαιο και ξέρετε ότι δεν θα
µπορέσουν οι περισσότεροι να το καταβάλουν. Δεν έχετε δια-
σφαλίσει ένα ποσοστό που θα πρέπει, ό,τι και να συµβεί, να πα-
ραµείνει στους συνεταιρισµούς. Αν διασφαλίζατε το 50%, ότι θα
έµενε στους αγροτικούς συνεταιρισµούς, ίσως τα πράγµατα να
ήταν αλλιώς. 

Στην ουσία, να σας πούµε τι θα γίνει: Επειδή οι αγρότες δεν
θα µπορούν να ανταποκριθούν στις οικονοµικές δεσµεύσεις που
τους βάζετε, θα έρχονται άλλοι που θα µπορούν, ιδιώτες ή διά-
φορα άλλα συµφέροντα, και στην πράξη θα παίρνουν τους συ-
νεταιρισµούς ή όπως αλλιώς θέλετε να τους ονοµάσετε. Θα
έρχονται οι φορείς που θα µπορούν να συµπράττουν στο νέο
τύπο συνεταιρισµών, θα καταβάλουν το κεφάλαιο και θα ελέγ-
χουν τον συνεταιρισµό. Όλα τα άλλα τα θεωρούµε απλές φιλο-
σοφίες. 

Ο Λαϊκός Σύνδεσµος – Χρυσή Αυγή θεωρεί την αγροτική πα-
ραγωγή βασικό στήριγµα της εθνικής µας οικονοµίας. Άρα και οι
συνεταιρισµοί θα πρέπει να λειτουργούν σωστά, να αναβαθµι-
στούν και να µην έχουν προβλήµατα. Για να γίνει αυτό, θα πρέπει
να επιλύονται τα προβλήµατά τους και όχι να τους συσσω-
ρεύουµε καινούργια και µάλιστα µε το πρόσχηµα της δήθεν βελ-
τίωσης των κακώς κειµένων. 

Την προηγούµενη φορά που είχαµε συζητήσει για το ζήτηµα
αυτό, είχαµε δείξει ανοχή, γιατί θεωρήσαµε ότι θα υπάρχει κά-

ποια βελτίωση στα ζητήµατα αυτά. Βλέπουµε ότι στην πράξη δεν
κάνετε τίποτα που να είναι υλοποιήσιµο. Δεν κάνετε τίποτα που
να επιλύσει τα προβλήµατα των συνεταιρισµών. Αντίθετα, έχετε
ένα σκεπτικό, που µας βρίσκει πλήρως αντιθέτους. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Θωµάς Ψύρρας, ειδικός αγορητής της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς. 

ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι ρυθµίσεις της τροπολο-
γίας, αναφορικά µε τις παρατάσεις, δεν µας βρίσκουν αντιθέ-
τους, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι είµαστε ευτυχείς για αυτήν τη
µη αντίθεσή µας. 

Όπως είπαµε στη συζήτησή µας στην επιτροπή, θα θέλαµε να
υπάρχει ρητή δέσµευση ότι µέχρι τη λήξη της νέας παράτασης,
εφόσον αυτή ψηφιστεί, θα πρέπει να έχει απαραιτήτως κατατεθεί
στη Βουλή ένας νόµος-πλαίσιο, που θα ρυθµίζει τα ζητήµατα των
συνεταιρισµών συνολικά κι αυτοτελώς, όχι αποσπασµατικά διά
της µεθόδου των τροπολογιών. Μας ενηµερώσατε ότι έχει συγ-
κροτηθεί η επιτροπή για την κατάρτιση σχεδίου νόµου. Θα ήταν
σηµαντικό η διαδικασία της κατάθεσης να επισπευστεί και να
µπορέσουµε µέχρι το τέλος του χρόνου τουλάχιστον, να είµαστε
συνεπείς µε τις δεσµεύσεις µας. 

Ξέρουµε όλοι την κατάσταση των συνεταιρισµών, ξέρουµε
αυτήν την κατάντια όπου έχουν περιέλθει οι συνεταιρισµοί. Και
δεν είναι µόνο τα σηµάδια της νοσηρότητας, οι πελατειακές σχέ-
σεις, η διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος και ο κοµµατισµός.
Υπάρχει κάτι χειρότερο. Χτυπήθηκε όλα αυτά τα χρόνια η ίδια η
έννοια της συνεταιριστικής ιδέας. Μιλάµε για συνεταιρισµούς και
οι άνθρωποι µάς κοιτούν µε µισό µάτι, γιατί έχουµε υποβιβάσει
αυτό το τόσο σηµαντικό εργαλείο.

Προφανώς στο σηµείο που έχουµε φτάσει, µια παράταση για
τη διευθέτηση διαδικαστικών και όχι ουσιαστικών ζητηµάτων
είναι αναγκαία. Στην πράξη αποδείχτηκε ότι η απρόσκοπτη εφαρ-
µογή των διατάξεων του ν. 4015/2011 δεν είναι πλέον εφικτή. 

Χρειαζόµαστε καινούργιο πλαίσιο για τους συνεταιρισµούς,
ένα πλαίσιο το οποίο απαραιτήτως θα άρει τον εξαναγκασµό,
ώστε οι συγχωνεύσεις και µετατροπές των αγροτικών συνεται-
ριστικών οργανώσεων να είναι εκούσιες, η εποπτεία των συνε-
ταιρισµών να διενεργείται από όργανο ανεξάρτητο από την Κυ-
βέρνηση και τους συνεταιρισµούς. Ο αριθµός των µελών που
απαιτείται για την ίδρυση συνεταιρισµών, θα πρέπει να παραµεί-
νει στα επτά µέλη. Πρέπει να επανεξεταστεί η πρόταση ότι το
ελάχιστο κεφάλαιο του συνεταιρισµού πρέπει να είναι 60.000
ευρώ. Αυτό σηµαίνει 3.000 ευρώ κατά µέλος, στην περίπτωση
του ελάχιστου αριθµού µελών, που είναι είκοσι, όπως ορίζει ο
νόµος. 

Χρειαζόµαστε έλεγχο νοµιµότητας αντί για έλεγχο σκοπιµότη-
τας, κατά την αξιολόγηση των αγροτικών συνεταιριστικών ενώ-
σεων, προκειµένου να εγγραφούν στο µητρώο, γιατί η αδυναµία
εγγραφής στο µητρώο σηµαίνει την απαγόρευση πρόσβασης σε
κίνητρα και αναπτυξιακούς νόµους.

Στο θέµα της εξάµηνης παράτασης για τη συνέχιση των δια-
βουλεύσεων συµφωνούµε απόλυτα. Δεν θέλουµε βιαστικές λύ-
σεις, να εισάγουµε µερικές τροπολογίες σε ένα άσχετο νοµο-
σχέδιο. Θέλουµε αυτοτελή κατάθεση, θέλουµε κάτι το ξεχωρι-
στό.

Δεν θα πρέπει η περιουσία των αγροτικών συνεταιρισµών, σε
περίπτωση διάλυσης και εκκαθάρισης, να διανέµεται στα µέλη
τους. Είναι αποτέλεσµα συσσώρευσης πολλών γενεών. 

Με απόφαση της γενικής συνέλευσης µπορεί να χρησιµοποι-
ηθεί για την ίδρυση νέων συνεταιρισµών στην ίδια περιοχή. Τα
µέλη του συνεταιρισµού, τα οποία δεν έχουν συναλλαγές µε την
αγροτική συνεταιριστική οργάνωση, πρέπει να διαγράφονται επι-
τέλους, να επιτρέπεται στους συνεταιρισµούς να συνιστούν ανω-
τέρου βαθµού συνεταιριστικές οργανώσεις. 

Και τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, επανέρχοµαι στη διάταξη,
αναφορικά µε τις οµάδες παραγωγών. Πράγµατι το πλαίσιο των
οµάδων παραγωγών, όπως καθοριζόταν από το ν. 4015 είχε πα-
ρουσιάσει πολλά προβλήµατα. Στην αιτιολογική έκθεση του ν.
4015 οι διατάξεις αυτές είχαν προταθεί µε το επιχείρηµα ότι έτσι
θα αρθεί η αµφισβήτηση, αναφορικά µε την τυπική τους µορφή
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και η εναρµόνιση µε τα δεδοµένα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Στο
πλαίσιο του νόµου, οι οµάδες παραγωγών εκλαµβάνονταν, ως
θεσµός διακριτός από το θεσµό των συνεταιρισµών.

Ωστόσο στις παρατηρήσεις της ΟΚΕ για τον νόµο αυτό, υπο-
γράµµιζε όταν ότι, όπως ορίζουν οι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, η οµάδα παραγωγών οφείλει να έχει νοµική προσωπι-
κότητα, χωρίς να προσδιορίζεται, αν πρέπει να είναι συνεταιρι-
σµός ή εταιρεία κάποιου είδους. Εποµένως οι οµάδες παρα-
γωγών είναι ανάγκη να αναγνωριστούν, τόσο οι συνεταιρισµοί
που έχουν στο καταστατικό τους τα επιζητούµενα από τους κοι-
νοτικούς κανονισµούς χαρακτηριστικά, όσο και οποιαδήποτε
άλλη νοµική προσωπικότητα που τα διαθέτει. Χρειάζονται ταχύ-
τατες επιλογές, ώστε να προωθηθεί το συγκεκριµένο συνεταιρι-
στικό πλαίσιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας ευχαρι-
στούµε πολύ.

Τον λόγο έχει η ειδική αγορήτρια του ΚΚΕ κ. Διαµάντω Μανω-
λάκου.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Η τροπολογία, κύριε Πρόεδρε,
µας εµποδίζει να ψηφίσουµε το µνηµόνιο στο σύνολό του, αν και
ο νόµος περί συνεταιρισµών έχει αποφασιστεί εδώ και δύο χρό-
νια. Έχει διαλύσει ό,τι υπήρχε και είναι ανεφάρµοστος. Εµείς τον
είχαµε καταψηφίσει, τύψεις δεν έχουµε. Τα είχαµε προβλέψει.
Δεν χαιρόµαστε για τα αποτελέσµατα. Είχαµε όµως, ζητήσει την
απόσυρση του νόµου και φυσικά σε καµµία περίπτωση, δεν θα
ψηφίσουµε την παράτασή του.

Ωστόσο η ανακοίνωση της οµάδας από τον κύριο Υπουργό για
νέο νόµο, δείχνει ότι είναι σε αντίφαση µε τις παρατάσεις που δί-
νονται και ρωτάµε, τι συγκεκριµένο στόχο εξυπηρετούν; Γιατί
φέρνετε αυτήν την τροπολογία, αφού οι δραστήριες ενώσεις και
συνεταιρισµοί έχουν προσαρµοστεί; Ποιοι υπολείπονται; Αυτοί
που δεν θέλουν να προσαρµοστούν, γιατί αν θα το κάνουν, αυ-
τοδιαλύονται, όπως και το ΣΟΕ και καλά κάνουν. 

Διαφωνούµε επίσης και µε τα νέα σχήµατα των αγροτικών συµ-
πράξεων, γιατί βιοµήχανοι, έµποροι, µαζί µε τους αγρότες στο
ίδιο µαντρί, δηλαδή ο λύκος µε τα πρόβατα. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι
τις υποδοµές των συνεταιρισµών, που έχουν φτιαχτεί µε τις ει-
σφορές των αγροτών, θα τις απολαµβάνουν και θα τις καρπώ-
νονται οι βιοµήχανοι, οι µεταποιητές και οι µεγαλέµποροι σε βά-
ρος των µικροµεσαίων αγροτών. 

Θεωρούµε όµως, απαράδεκτο και προκλητικό να επεµβαίνει η
Κυβέρνηση στο αγροτικό συνδικαλιστικό κίνηµα και να επιβάλει
το πώς θα φτιάξει αγροτικούς συλλόγους η οµοσπονδία και µε
ποια µορφή. Δεν µπορεί να επεµβαίνει το κράτος. Το λέω, γιατί
ζητάτε παράταση και για το αγροτικό συνδικαλιστικό κίνηµα.
Ωστόσο αγροτικό συνδικαλιστικό κίνηµα µόνο στα χαρτιά υπάρ-
χει. Είναι ανύπαρκτο. Γι’ αυτό και η αγροτιά σε µεγάλο βαθµό εκ-
φράζεται µε τα µπλόκα και τις συντονιστικές, όπως έγινε στις
τελευταίες αγροτικές κινητοποιήσεις. Η ΣΥΔΑΣΕ έχει αυτοδιαλυ-
θεί. Η ΓΕΣΑΣΕ έχει διορισµένη διοίκηση που λήγει βέβαια η θη-
τεία της. Ουσιαστικά και η ΓΕΣΑΣΕ είναι σφραγίδα. Δίνεται
λοιπόν, τρίµηνη παράταση σε µια σφραγίδα, όχι σε αγροτικό συν-
δικαλιστικό κίνηµα. Και σας ρωτάµε, γιατί δίνετε την παράταση
σε ένα τρίµηνο που οι αγρότες –το ξέρετε καλά- είναι στα χωρά-
φια, στα ποτίσµατα, στις αγροτικές κινητοποιήσεις; 

Σ’ αυτό το τρίµηνο θα φτιάξουν αγροτικούς συλλόγους και
οµοσπονδίες, ενώ δεν το έκαναν δύο χρόνια τώρα; 

Μήπως δίνετε την παράταση, για να εφαρµοστεί εκείνο το
άρθρο του νόµου περί ΕΛΓΑ, όπου δίνονται κάθε χρόνο στην ΠΑ-
ΣΕΓΕΣ και στη ΓΕΣΑΣΕ, περίπου 3 εκατοµµύρια ευρώ, που είναι
οι εισφορές των αγροτών για το χαράτσι του ΕΛΓΑ; Αυτά τα 3
εκατοµµύρια ευρώ έχουν σταµατήσει από το 2011, από τότε που
έχει επιβληθεί οικονοµικός έλεγχος σε αυτά τα εκφυλισµένα όρ-
γανα, που το µόνο που έχουν ως ρόλο, είναι να χειροκροτούν την
κυβερνητική άγρια πολιτική σε βάρος της αγροτιάς. Και µάλιστα,
βρίσκουν µεθόδους -και οι αγρότες το καταγγέλλουν και σας το
έχουν καταγγείλει επανειληµµένα- να αρµέγουν επιπλέον, παρά-
νοµα λεφτά από την αγροτιά, µέσα από τις αιτήσεις του ΟΣΔΕ,
µαζεύοντας δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ. 

Εµείς απαιτούµε να επιστραφούν. 
Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, δεν θα ψηφίσουµε την κύ-

ρωση, παρ’ όλο που µε το περιεχόµενό της δεν έχουµε αντίρ-
ρηση. Μας δεσµεύει η τροπολογία που ενσωµατώθηκε και µε την
οποία διαφωνούµε και την καταψηφίζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Είναι, βέβαια,
διαφορετικό άρθρο, όπως θα έχετε υπ’ όψιν σας.

Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα µε την ευκαιρία να σας

ανακοινώσω ότι κάνουµε προσπάθειες στην Ευρωπαϊκή Ένωση
όσον αφορά τα προγράµµατα ΠΣΕΑ.

Τα προγράµµατα ΠΣΕΑ είναι οι αποζηµιώσεις των αγροτών
από φυσικές καταστροφές. Συνήθως, όταν οι γεωργοί ακούν ότι
θα αποζηµιωθούν οι ζηµιές από τα προγράµµατα ΠΣΕΑ, λένε «ξε-
χάστε το», γιατί πολύ συχνά, για τα προγράµµατα ΠΣΕΑ η έγ-
κριση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, για να καλυφθούν, θα έρθει
ύστερα από δύο-τρία χρόνια, δηλαδή «ζήσε Μάη να φας τρι-
φύλλι». Έτσι µας λέγανε. Όµως επειδή η χώρα µας κάνει τεκµη-
ριωµένη δουλειά και υποστηρίζει µε αντικειµενικά κριτήρια τις
προσπάθειές της στις Βρυξέλλες, καταφέραµε να φέρουµε στη
χώρα µας την έγκριση για τα 20 εκατοµµύρια των προγραµµάτων
ΠΣΕΑ του 2012. Σας θυµίζω ότι τα προγράµµατα ΠΣΕΑ συγκεν-
τρώνονται και στο τέλος της χρονιάς κατατίθενται στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, δηλαδή τον Δεκέµβριο του 2012, ουσιαστικά την
πρώτη του έτους 2013.

Καταφέραµε εντός πέντε µηνών, να φέρουµε στη χώρα µας
τις αποζηµιώσεις για τις πυρκαγιές της Χίου, δηλαδή 10 εκατοµ-
µύρια ευρώ, τις αποζηµιώσεις για τις πυρκαγιές στους Βιάννους
της Κρήτης, δηλαδή 5 εκατοµµύρια ευρώ, καθώς και το 1 εκα-
τοµµύριο ευρώ για τις πυρκαγιές της Ουρανούπολης και µια
σειρά µικρότερων αποζηµιώσεων. 

Κύριε Αποστόλου, δεν κάνουµε πράξεις εντυπωσιασµού. Εσείς
κάνετε πράξεις εντυπωσιασµού. Σας θυµίζω ότι ο Ευρωβουλευ-
τής σας είπε ότι δεν κατετέθη φάκελος για τις ζηµιές της Χίου. 

Επίσης σας γνωρίζω ότι, όπως υποσχεθήκαµε, πληρώνουµε τα
γεωργοπεριβαλλοντικά µέτρα -την προηγούµενη εβδοµάδα- µε
τον ΟΠΕΚΕΠΕ. Πιστεύω ότι θα ολοκληρώσουµε τη διαδικασία
αυτή και όπως υποσχεθήκαµε θα πληρώσουµε την εξισωτική
αποζηµίωση. Θα την αρχίσουµε µέσα σε αυτήν την εβδοµάδα -
νωρίτερα από ποτέ- ιδιαίτερα για τις αποµακρυσµένες περιοχές,
τα αποµακρυσµένα νησιά του Αιγαίου και τα αποµακρυσµένα
ορεινά βουνά, για να υποστηρίξουµε την κτηνοτροφία, που αυτήν
την περίοδο χρειάζεται από τη σοδειά της φυτικής παραγωγής
να αποκτήσει τις ζωοτροφές της.

Επίσης σας γνωρίζω ότι εντός του µήνα -και µάλιστα στις 20
Ιουλίου- ολοκληρώνονται οι διαδικασίες για την προκήρυξη του
προγράµµατος µαζί µε το πρόγραµµα «Κοινωνία της Πληροφο-
ρίας», προκειµένου µε χρήµατα ύψους 200 εκατοµµυρίων ευρώ
να πάµε «broadband», να πάµε δηλαδή την ευρυζωνική ψηφιακή
τεχνολογία στα αποµακρυσµένα νησιά και στις κορυφές όλων
των βουνών µας. 

Όσον αφορά τώρα τη συγκεκριµένη προσπάθεια µε τις τρο-
ποποιήσεις, κάνετε σύγχυση πάλι δύο πραγµάτων. Οι συγκεκρι-
µένες µικρές αλλαγές βγήκαν απ’ αυτήν την επιτροπή που
λειτούργησε προκειµένου να δει ορισµένες δυσλειτουργίες του
ν. 4015 και αυτή µας έφερε αυτές τις δυσλειτουργίες να τις επι-
λύσουµε. Αυτές οι τροπολογίες που βγήκαν από τον µεγάλο
νόµο, όπως σας είπα στην αρχή, για να προχωρήσουν πολύ πιο
γρήγορα, έστω για να µη µείνουν ακάλυπτοι µία-δύο εβδοµάδες
οι συνεταιρισµοί, όπως εσείς ζητήσατε, αφορούν µία ρύθµιση
που προβλέπει µία παράλειψη του ν. 4015. Γιατί ήταν παράλειψη
αυτού του νόµου να µιλάει για συµπράξεις-καινοτοµίες, σε επί-
πεδο περιφέρειας, και να µη συµµετέχει η ίδια η περιφέρεια. Στη
µία τροπολογία, λοιπόν, ρυθµίζει αυτό το θέµα. 

Δεύτερον, πάλι µία παράλειψη του ν. 4015, δεν είχαν προβλε-
φθεί ρυθµίσεις για τους αλιευτικούς συνεταιρισµούς, ενώ προ-
βλεπόταν για µία σειρά άλλων τύπων συνεταιρισµών. Η δεύτερη
ενότητα λύνει αυτό το πρόβληµα. 

Το τρίτο έχει να κάνει µε το άνοιγµα του µητρώου. Μας εγκα-
λείτε γιατί δεν ανοίξαµε το µητρώο και πότε θα το ανοίξουµε. Δεν
διαβάσατε τις τροπολογίες. Η τροπολογία λέει ότι ανοίγει το µη-
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τρώο για τρεις µήνες, ακριβώς γι’ αυτόν το σκοπό. Δεν µπορεί
να εκκαθαριστεί η προσπάθεια των δευτεροβάθµιων ή τριτοβάθ-
µιων οργανώσεων, εάν δεν ξεκαθαριστεί ο πρωτοβάθµιος συνε-
ταιρισµός. 

Είναι κανείς σ’ αυτήν την Αίθουσα που πιστεύει ότι η Ελλάδα
µπορεί να έχει επτά χιλιάδες πρωτοβάθµιους συνεταιρισµούς, το
20% των πρωτοβάθµιων συνεταιρισµών στην Ευρώπη; Γι’ αυτό
γίνεται αυτό το άνοιγµα. Όταν ανέλαβα τα καθήκοντά µου είχε
τελειώσει η προθεσµία για να λειτουργήσει το Μητρώο Αγροτών.
Γι’ αυτό ανοίγεται, για να µπορέσουµε να κάνουµε αυτήν τη ρύθ-
µιση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Και εις ό,τι αφορά το κοµµάτι της µετατροπής των δευτερο-
βάθµιων, σας είπα ότι δεν προλάβαµε στην επιτροπή. Σας είπα
ότι είχα τα στοιχεία µου, αλλά δυστυχώς µιλούν όλοι οι Βουλευ-
τές από πέντε-δέκα λεπτά για οτιδήποτε, ενώ µαζευτήκαµε να µι-
λήσουµε για τη νέα ΚΑΛΠ, τη νέα Κοινή Αλιευτική Πολιτική, αυτό
ήταν το θέµα της ηµερήσιας διάταξης. Γι’ αυτό ετοιµαζόταν ο
Υπουργός να σας µιλήσει και τελικά, συζητήσαµε για οτιδήποτε
άλλο, εκτός από το θέµα της ηµερήσιας διάταξης στην Επιτροπή
Εµπορίου. Έπρεπε να είχα µπροστά µου τα στοιχεία για το
πόσες ενώσεις µετατράπηκαν, να σας τα δώσω. Δεν είναι κρυφά.
Δεν είναι κρυφό να σας πω πόσες ΕΑΣ µετατράπηκαν, πόσες
ΕΑΣ κατέθεσαν τα στοιχεία αλλά δεν ολοκληρώθηκαν, πόσες
έχουν προβλήµατα και ούτω καθεξής. Δεν είναι κάτι που το κρύ-
βουµε. Δεν έχουµε χρόνο να το παρουσιάσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Ο κ. Μαριάς έχει τον λόγο και τελειώνουµε.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, απ’ ό,τι

φαίνεται, υπάρχουν συνάδελφοι οι οποίοι βιάζονται, αλλά θα
πρέπει να τηρήσουµε τις διαδικασίες, γιατί εδώ θα πρέπει και να
συζητούµε και να αναλύουµε τα θέµατα. 

Αυτό που παρατηρούµε είναι το εξής: Ότι συζητούµε µία τρο-
πολογία, η οποία σαφέστατα έχει σοβαρές οικονοµικές επιπτώ-
σεις, είναι βέβαιο ότι αφορά δεκάδες συνεταιρισµούς, ότι υπάρ-
χουν οικονοµικές επιβαρύνσεις και ότι γι’ αυτήν την τροπολογία
δεν βλέπω να έχει φέρει κανείς αντίρρηση από τους συναδέλ-
φους που δεν υπάρχει έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, όπως φέρατε αντίρρηση πριν λίγο καιρό για την τροπο-
λογία που είχαµε καταθέσει για την ΕΡΤ. Αυτή είναι η πρώτη πα-
ρατήρησή µου.

Δεύτερη παρατήρηση επί της ουσίας. Δεν µας εξήγησε ο κύ-
ριος Υπουργός ποιες κατηγορίες αφορά, πόσα είναι τα πρόσωπα
που εµπλέκονται, ποιες ενδεχόµενα είναι οι ζηµιές που µπορεί
να υποστεί η ελληνική πολιτεία. Αυτά δεν τα ακούσαµε. 

Τρίτη παρατήρηση. Μας είπε ότι θα πρέπει να υπάρξουν ρυθ-
µίσεις για να τακτοποιηθούν ορισµένα θέµατα για τις περιφέ-
ρειες. Κύριε Υπουργέ, εδώ αυτό που θέλετε είναι να υπάρξει ανα-
δροµική ισχύς και για τη συµµετοχή των περιφερειών και άλλων
οργανισµών. Δηλαδή, χωρίς να έχουµε σαφή εικόνα περί τίνος
πρόκειται και στο οικονοµικό πεδίο, να πάµε αναδροµικά και να
καλύψουµε όποια προβλήµατα υπάρχουν. 

Δεν έχουµε αντίρρηση γι’ αυτό που εµείς ονοµάζουµε τρίτος
τοµέας, δηλαδή να γίνει µια µεγάλη σύµπραξη και των περιφε-
ρειών και των πανεπιστηµίων και άλλων φορέων, ώστε να απο-
τελέσουν ένα δυναµικό κλάδο της οικονοµίας, αλλά αυτό είναι
για το µέλλον. Δεν µπορούµε να σας δώσουµε τη δυνατότητα νο-
µιµοποίησης, δηλαδή να έχουµε ένα «πλυντήριο» στο συγκεκρι-
µένο θέµα.

Επιπλέον, θέλετε µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του 2013 να γίνουν
οι παρατάσεις και να αντιµετωπιστούν ζητήµατα στο αγροτικό
συνδικαλιστικό κίνηµα που δεν αντιµετωπίστηκαν. Δεν µπορούµε
να σας δώσουµε µια τέτοια λευκή επιταγή συγκάλυψης προβλη-
µάτων, τα οποία είναι και σε εσάς γνωστά και σε όλο τον κόσµο
είναι γνωστά, σε µια φάση που χειµάζεται η Ελλάδα, σε µια φάση
που έχετε ξεκινήσει ένα πογκρόµ κατά των δηµοτικών υπαλλή-
λων, κατά των αστυνοµικών, κατά των δηµοσίων υπαλλήλων. 

Και έρχεστε εδώ εσείς που κόπτεστε ότι θέλετε να πετύχετε
τη διαφάνεια, που παίρνετε αυτά τα µέτρα κινητικότητας, δηλαδή

απόλυσης δηµοσίων υπαλλήλων, που το κόστος τους για τα επό-
µενα τέσσερα χρόνια σύµφωνα µε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα
είναι 100 εκατοµµύρια ευρώ, κύριοι συνάδελφοι. Αυτό είναι το
δήθεν τεράστιο όφελος που φέρνετε. Εδώ πόσο είναι το κόστος,
κύριε Υπουργέ, µε τις ρυθµίσεις αυτές; Θέλουµε µία απάντηση. 

Εποµένως, στην Ελλάδα που έλαβε 219 δισεκατοµµύρια ευρώ
δάνεια αυτά τα τρία χρόνια και που έχει ενάµισι εκατοµµύριο
ανέργους και διαλυµένη την οικονοµία, εµείς δεν µπορούµε να
σας δώσουµε λευκή επιταγή και να µετατρέψουµε το Κοινοβού-
λιο σε «πλυντήριο» των κοµµατικών ανοµηµάτων των φίλων και
των οπαδών σας, τόσο της Νέας Δηµοκρατίας όσο και του
ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων: «Κύ-
ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα της γεωργίας και άλλες
διατάξεις». 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα της γεωργίας και
άλλες διατάξεις», έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το

άρθρο πρώτο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το

άρθρο δεύτερο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο τρίτο, όπως τρο-

ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το

άρθρο τρίτο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Δηµοκρατίας της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα της
γεωργίας και άλλες διατάξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε
µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και
έχει ως εξής:
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«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δη-
µοκρατίας της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα της
γεωργίας και άλλες διατάξεις

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Τουρκίας για συνεργασία στον τοµέα της γεωργίας, που
υπογράφηκε στην Κωνσταντινούπολη, στις 4 Μαρτίου 2013, το
κείµενο του οποίου σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Τα προγράµµατα συνεργασίας που καταρτίζονται από την
«Επιτροπή» του άρθρου 5 του Μνηµονίου εγκρίνονται µε κοινή
απόφαση των αρµοδίων κατά περίπτωση Υπουργών.

Άρθρο τρίτο
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 4015/2011 (Α'210)

1. α) Η παράγραφος 2 του άρθρου 9 του ν. 4015/2011, αντικα-
θίσταται, από τότε που ίσχυσε, ως εξής:

«2. Για την ίδρυση των εταιρειών του άρθρου αυτού µπορεί να
συµπράττουν:

α) Η οικεία Περιφέρεια.
β) Οι δήµοι της οικείας κάθε φορά Περιφέρειας.
γ) Οι Συλλογικές Αγροτικές Οργανώσεις της Περιφέρειας.
δ) Φορείς της βιοµηχανίας, του εµπορίου, του τουρισµού, της

εστίασης και των καταναλωτών (νοµικά και φυσικά πρόσωπα),
που δραστηριοποιούνται στην οικεία Περιφέρεια και στο χώρο
των διατροφικών αγροτικών προϊόντων.

ε) Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα και Ερευνητικά Κέντρα, τα
οποία εδρεύουν στην οικεία Περιφέρεια ή δραστηριοποιούνται
σε γνωστικά και ερευνητικά πεδία σχετικά µε το σχετικό κάθε
φορά «καλάθι της περιφέρειας».

β) Η παράγραφος 8 του άρθρου 18 του ν. 4015/2011 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«8. Οι υφιστάµενες κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος
νόµου Αγροτικές Συνδικαλιστικές Οργανώσεις υποχρεούνται να
προβούν στις αναγκαίες καταστατικές αλλαγές, σύµφωνα µε τα
οριζόµενα στο άρθρο 17 του νόµου αυτού, το αργότερο µέσα σε
δυο έτη από την ισχύ του νόµου αυτού. Για το σκοπό αυτό πα-
ρατείνεται για το ίδιο χρονικό διάστηµα η θητεία των διοικήσεων
των υφιστάµενων κατά τη δηµοσίευση του παρόντος Αγροτικών
Συνδικαλιστικών Οργανώσεων όλων των βαθµίδων (Αγροτικών
Συλλόγων, Οµοσπονδιών, Συνοµοσπονδιών)».

γ) Η παράγραφος 10 του άρθρου 18 του ν. 4015/2011, όπως
αυτή αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση α’ της παραγράφου 1
του άρθρου 168 του ν. 4099/2012 (Α'250), αντικαθίσταται ως
εξής:

«10. Οι προθεσµίες που προβλέπονται στις παραγράφους 1
και 9 του παρόντος άρθρου ως και οι προθεσµίες που προβλέ-
πονται στις διατάξεις του άρθρου 19 του παρόντος νόµου, λή-
γουν την 31η Δεκεµβρίου 2013.»

δ) Το πρώτο εδάφιο της παρ. 6 του άρθρου 19 του ν.
4015/2011, διαγράφεται.

ε) Το δεύτερο εδάφιο του άρθρου 20 του ν. 4015/2011, όπως

αυτό αντικαταστάθηκε µε την περίπτωση γ’ της παραγράφου 1
του άρθρου 168 του ν. 4099/2012, αντικαθίσταται ως εξής:

«Οι διατάξεις των άρθρων 26 έως και 32 του ν. 2810/2000 (Α’
108) καταργούνται από 2 Ιανουαρίου 2014, πλην της παραγρά-
φου 6 του άρθρου 26.»

2. Η προθεσµία του πρώτου εδαφίου της παρ. 3 του άρθρου 4
του ν. 4015/2011, παρατείνεται, από τότε που έληξε, έως και την
30 Σεπτεµβρίου 2013.

3. Από την έναρξη ισχύος του παρόντος άρθρου: 
α) Καταργούνται, από τότε που ίσχυσαν, οι διατάξεις του ν.

4015/2011 και του ν. 2810/2000 (Α' 61), όπως αυτές ισχύουν, που
αφορούν τις Οµάδες Παραγωγών (ΟΠ). Ειδικότερα από τις
21.9.2011:

αα) Καταργούνται η υποπερίπτωση ββ της περίπτωσης β και
η περίπτωση δ του άρθρου 1, το άρθρο 5 και οι παράγραφοι 4
και 5 του άρθρου 18 του ν. 4015/2011,

ββ) διαγράφονται οι συντοµογραφίες «ΟΠ» και «Ο.Π.», όπου
αυτές αναφέρονται στο σύνολο των διατάξεων του ν.4015/2011,
και από την παράγραφο 1 του άρθρου 3 του ν. 2810/2000, όπως
αυτή τροποποιήθηκε µε την παράγραφο 3 του άρθρου 16 του ν.
4015/2011.

Οµάδες Παραγωγών που τυχόν αναγνωρίσθηκαν ή/και λει-
τουργούν σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 4015/2011, εξακολου-
θούν να εφαρµόζουν τις ανωτέρω διατάξεις, µόνο για την
υλοποίηση των επιχειρησιακών προγραµµάτων και οποιωνδή-
ποτε άλλων δραστηριοτήτων έχουν τυχόν αναλάβει, και µέχρι την
ολοκλήρωση αυτών.

β) Καταργούνται οι διατάξεις της παραγράφου 5 του άρθρου
17 του ν. 1361/1983 (Α’ 66), όπως αυτή αντικαταστάθηκε µε την
παράγραφο 8 του άρθρου 17 του ν. 4015/2011.

Άρθρο τέταρτο 

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου που κυ-
ρώνεται από την ολοκλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 8
αυτού.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το Σώµα παρέ-

σχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Αντικείµενο της σηµερινής πρώτης ειδικής ηµερήσιας διάτα-
ξης είναι η εκλογή Ε’ Αντιπροέδρου. 

Η ψηφοφορία γίνεται διά ψηφοδελτίου και είναι µυστική.
Σας έχει διανεµηθεί ένα ψηφοδέλτιο µε το όνοµα του προτει-

νόµενου για το αξίωµα του Ε’ Αντιπροέδρου, καθώς και ένα
λευκό ψηφοδέλτιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα γίνει µία εκφώνηση του κα-
ταλόγου και όποιος συνάδελφος ακούει το όνοµά του θα προ-
σέρχεται και θα ρίχνει το ψηφοδέλτιο στην κάλπη. Εννοείται ότι
µπορεί να ρίξει στην κάλπη ψηφοδέλτιο που φέρει το όνοµα του
προτεινόµενου συναδέλφου ή λευκό ή επί του λευκού να συµ-
πληρώσει τυχόν άλλο όνοµα της προτίµησής του. 

Αντικείµενο της σηµερινής δεύτερης ειδικής ηµερήσιας διάτα-
ξης είναι η συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα
62 του Συντάγµατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις
αιτήσεις άρσης της ασυλίας των Βουλευτών κ.κ. Κωνσταντίνου
Κοντογεώργου, Γεωργίου Λαµπρούλη, Ευθυµίου Καρανάσιου,
Γεωργίου Γερµενή και Ευσταθίου Μπούκουρα.

Θυµίζω ότι η συζήτηση διεξάγεται µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108 παράγραφος 1 εδάφιο β’. Εποµένως τον λόγο δικαιού-
ται να πάρει ο Βουλευτής που έχει αντίρρηση στην αίτηση του
Εισαγγελέα για άρση ασυλίας. Ο λόγος δίδεται πάντα, εφόσον
ζητηθεί, στον Βουλευτή, στον οποίο αφορά η αίτηση και στους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, οι οποίοι οµιλούν µετά τους
τυχόν οµιλητές της κάθε υπόθεσης. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 του Κανονισµού της Βουλής, η
Βουλή δεν εισέρχεται στην ουσία των υποθέσεων, αλλά ερευ-
νάται µόνο εάν η πράξη, για την οποία ζητείται η άρση της ασυ-
λίας, συνδέεται µε την πολιτική ή κοινοβουλευτική δραστηριό-
τητα του Βουλευτή ή εάν η δίωξη ή η µήνυση ή η έγκληση υπο-
κρύπτει πολιτική σκοπιµότητα. 

Τέλος, υπενθυµίζω ότι έχουµε δεχθεί επί των αιτήσεων άρσεων
ασυλίας η Βουλή να αποφασίζει µε ονοµαστική ψηφοφορία για
να αποφεύγεται η οποιαδήποτε σύγχυση στην καταµέτρηση των
ψήφων και στη διεξαγωγή του αποτελέσµατος που θα µπορούσε
να οδηγήσει σε αµφισβητήσεις των αποτελεσµάτων και για τη δι-
ευκόλυνση και µόνο της ονοµαστικής ψηφοφορίας να καταρτί-
ζεται ψηφοδέλτιο.

Το ψηφοδέλτιο, στο οποίο κάθε συνάδελφος θα αναγράφει το
όνοµά του, την εκλογική του περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
Οµάδα που ανήκει θα καταχωρίζεται στα αντίστοιχα Πρακτικά.
Με τον τρόπο αυτόν, ανταποκρινόµεθα στις διατάξεις του άρ-
θρου 83 που απαιτεί φανερή ψηφοφορία. 

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των περιπτώσεων
της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάταξης, θα προχωρήσουµε
σε ονοµαστική ψηφοφορία, όπως σας περιέγραψα. 

Η πρώτη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Κωνσταντίνο Κον-
τογεώργο. Η δεύτερη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Γεώρ-
γιο Λαµπρούλη. Η τρίτη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Ευθύ-
µιο Καρανάσιο. Η τέταρτη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Γε-
ώργιο Γερµενή και η πέµπτη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ.
Ευστάθιο Μπούκουρα. Οι λεπτοµέρειες και των πέντε υποθέ-
σεων αναφέρονται στο σχετικό ενηµερωτικό σηµείωµα που έχει
διανεµηθεί µαζί µε την ηµερήσια διάταξη. 

Επί της αιτήσεως που αφορά την υπόθεση του κ. Κωνσταντί-
νου Κοντογεώργου υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον λόγο
κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού;

Κανείς. 
Επί της αιτήσεως που αφορά την υπόθεση του κ. Γεωργίου

Λαµπρούλη υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον λόγο κατά το
άρθρο 108 του Κανονισµού;

Κανείς. 
Επί της αιτήσεως που αφορά την υπόθεση του κ. Ευθυµίου Κα-

ρανάσιου υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον λόγο κατά το
άρθρο 108 του Κανονισµού;

Κανείς. 

Επί της αιτήσεως που αφορά την υπόθεση του κ. Γεωργίου
Γερµενή υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον λόγο κατά το
άρθρο 108 του Κανονισµού;

Κανείς. 
Επί της αιτήσεως που αφορά την υπόθεση του κ. Ευσταθίου

Μπούκουρα υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον λόγο κατά το
άρθρο 108 του Κανονισµού;

Κανείς. 
Έχει καταρτιστεί ψηφοδέλτιο µε τα ονόµατα των συναδέλφων

για τους οποίους ζητείται η άρση ασυλίας και στο οποίο έχει κα-
ταγραφεί και η σχετική πρόταση της Επιτροπής Κοινοβουλευτι-
κής Δεοντολογίας. 

Κάθε συνάδελφος θα σηµειώνει την ψήφο του δίπλα στο
όνοµα του συναδέλφου για τον οποίο ζητείται η άρση ασυλίας.

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει υπέρ της άρσης ασυλίας σηµει-
ώνει την προτίµησή του δίπλα από τον Βουλευτή και στη στήλη
«ΝΑΙ», δηλαδή λέει «ΝΑΙ» στην αίτηση του εισαγγελέως που ζη-
τάει την άρση ασυλίας. 

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει κατά της άρσης ασυλίας σηµει-
ώνει την προτίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη
στήλη «ΟΧΙ», δηλαδή λέει «ΟΧΙ» στην αίτηση του εισαγγελέως
που ζητάει την άρση ασυλίας. 

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει «ΠΑΡΩΝ» θα το σηµειώνει στην
αντίστοιχη στήλη του ψηφοδελτίου. 

Στο ψηφοδέλτιο θα αναγράφει κάθε συνάδελφος το όνοµά
του, την εκλογική του περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
Οµάδα στην οποία ανήκει και θα το υπογράφει, διότι η ψηφοφο-
ρία είναι ονοµαστική. 

Στη συνέχεια και µε την εκφώνηση του ονόµατός του από τους
επί του καταλόγου συναδέλφους θα παραδίδει το ψηφοδέλτιο
στους συναδέλφους κ. Λάζαρο Τσαβδαρίδη από τη Νέα Δηµο-
κρατία και κ. Ειρήνη-Ελένη Αγαθοπούλου από τον ΣΥΡΙΖΑ-Ενω-
τικό Κοινωνικό Μέτωπο, οι οποίοι θα το µονογράφουν και θα
ανακοινώνουν ότι ο Βουλευτής εψήφισε. 

Μετά το τέλος της ψηφοφορίας θα γίνει καταµέτρηση των
ψήφων από τους συναδέλφους που προανέφερα όπως θα προ-
κύπτει από το ψηφοδέλτιο, το οποίο θα καταχωριστεί µαζί µε το
πρωτόκολλο της ψηφοφορίας στα Πρακτικά της σηµερινής συ-
νεδρίασης. 

Συµφωνεί το Σώµα να ...
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ένα λεπτό,

κύριε Παπαδηµούλη, να τελειώσω τη διαδικασία και εν συνεχεία
θα σας δώσω το λόγο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συµφωνεί το

Σώµα να συµπτύξουµε τις δύο ψηφοφορίες σε µια, δηλαδή µε
µια εκφώνηση καταλόγου για τις δύο ψηφοφορίες;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το Σώµα συνε-

φώνησε. 
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ κ. Παπα-

δηµούλης έχει τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν συµφω-

νούµε, γιατί σύµφωνα µε το άρθρο 6 του Κανονισµού ρητά προ-
βλέπεται ότι η θέση του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής, για την
οποία θα ακολουθήσει ψηφοφορία, ανήκει σε κόµµα της Αντιπο-
λίτευσης. Το ΠΑΣΟΚ είναι πια και µε τη βούλα και µε συµµετοχή
Βουλευτών του κόµµα της Συµπολίτευσης, κόµµα της κυβερνη-
τικής πλειοψηφίας. 

Νοµίζω ότι κατά τη συγκρότηση του Προεδρείου στην αρχή
της θητείας αυτού του Κοινοβουλίου, είχε πάρει την αντίστοιχη
θέση το ΠΑΣΟΚ, αλλά µε την ερµηνεία που είχε δοθεί τότε από
τα τρία κόµµατα της κυβερνητικής πλειοψηφίας, ότι και το
ΠΑΣΟΚ και η ΔΗΜΑΡ δεν µετείχαν µε Βουλευτές τους στην Κυ-
βέρνηση και στη σύνθεση του υπουργικού συµβουλίου. Τώρα
αυτό, ελευθέρα τη βουλήσει του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρα-
τίας, άλλαξε και Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ µετέχουν στο υπουργικό
συµβούλιο. 

Η κοινή λογική λέει ότι το ΠΑΣΟΚ είναι κόµµα της Συµπολίτευ-
σης και όχι της Αντιπολίτευσης, άρα δεν δικαιούται τη θέση του
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Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής, καθώς ο Κανονισµός της Βουλής
στο άρθρο 6 λέει ρητά: «Ο Ε’ Αντιπρόεδρος και ένας Γραµµα-
τέας προέρχονται από τη δεύτερη σε δύναµη Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Αντιπολίτευσης». Το θέµα το θέσαµε και στο Προ-
εδρείο διά του κ. Δραγασάκη, έγκαιρα διατυπώσαµε τη θεµελιω-
µένη ένσταση και διαφωνία µας µε την προτεινόµενη κατάληψη
αυτής της θέσης από συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ και µε έκπληξη δια-
πιστώνω ότι η Δηµοκρατική Αριστερά, που θα µπορούσε να κάνει
χρήση αυτού του άρθρου, δεν διεκδικεί τη θέση του Ε’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής. 

Δεν είναι ένα θέµα που µας αφορά εµάς να πάρουµε εµείς µια
θέση στο Προεδρείο, αλλά, κύριε Πρόεδρε, επειδή το Προεδρείο
είναι «φρουρός» του Κανονισµού, ζητώ και από εσάς και από τον
Πρόεδρο της Βουλής, που λογικά υποθέτω ότι θα είναι εδώ, να
έρθει και να τοποθετηθεί, διότι διατυπώνουµε ένσταση επί του
Κανονισµού της Βουλής. Η θέση του Ε’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής δεν ανήκει σε ένα κόµµα της Συµπολίτευσης, όπως είναι το
ΠΑΣΟΚ, αλλά σε ένα κόµµα της Αντιπολίτευσης, το δεύτερο σε
δύναµη.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
τον λόγο επί της διαδικασίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ: Θα ήθελα, σας παρακαλώ πολύ,

να απευθύνω στο Σώµα µια απλή ερώτηση. Θα ήθελα να ρωτήσω
ποιος είναι ο Ζ’ Αντιπρόεδρος. Από τη στιγµή που ψάχνετε να
βρείτε τον Ε’, θα ήθελα να κάνω την ερώτηση και επαναλαµβάνω:
Ποιος είναι ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής; 

Ευχαριστώ πολύ.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

ήθελα κι εγώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Μαριά, έχετε τον λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς

εγκαίρως, όταν είχε ξεκινήσει η διαδικασία συγκρότησης του
Προεδρείου, είχαµε θέσει αυτό το ζήτηµα και σε σχέση µε το
ΠΑΣΟΚ και σε σχέση µε τη ΔΗΜΑΡ. Δεν έγινε τότε δεκτή η έν-
σταση την οποία υποβάλαµε, αλλά πλέον είναι δεδοµένο ότι το
ΠΑΣΟΚ δεν ανήκει στην Αντιπολίτευση. Είναι δεδοµένες οι δη-
λώσεις του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ κ. Βενιζέλου αλλά και η συµ-
µετοχή πλέον Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ στη συγκεκριµένη Κυβέρ-
νηση. Άρα η θέση την οποία εκθέτουµε δεν αφορά µόνο τη δια-
δικασία κατάληψης της πέµπτης θέσης που ανήκει στην Αντιπο-
λίτευση, αλλά υπάρχουν και άλλα ζητήµατα που αφορούν και την
κατανοµή των Κοσµητόρων.

Εποµένως είναι ένα θέµα αρχής. Εµείς θεωρούµε ότι ο Κανο-
νισµός είναι ξεκάθαρος, ότι αυτήν τη στιγµή το ΠΑΣΟΚ δεν δι-
καιούται να έχει υποψήφιο για τη θέση του Ε’ Αντιπροέδρου και
πιστεύουµε ότι πρέπει να γίνουν αυτά τα οποία προβλέπει ο Κα-
νονισµός µε τα δικαιώµατα τα οποία υπάρχουν στα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι φαλκιδεύονται αυτήν τη στιγµή συγκε-
κριµένα δικαιώµατα και καλούµε το Προεδρείο να αναλάβει τις
ευθύνες του και να εφαρµόσει τον Κανονισµό.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα κι εγώ
τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Πρόεδρε. 

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός
Εξωτερικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε Πρόεδρε, ειλικρινά µου προ-
καλεί έκπληξη αυτή η αντιδεοντολογική και αντικοινοβουλευτική
στάση των δύο κοµµάτων που τοποθετήθηκαν και ανήκουν στην
Αντιπολίτευση, του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξάρτητων Ελλήνων.

Ο Κανονισµός της Βουλής είναι ένα κείµενο νοµοθετικό, που
έχει καταρτιστεί υπό συνθήκες πλειοψηφικού, µονοκοµµατικού
κοινοβουλευτισµού.

Κατά τη µακρά περίοδο εφαρµογής του Συντάγµατος της
χώρας, του Συντάγµατος του 1975 και του Κανονισµού της Βου-
λής που έχει τεθεί σε ισχύ αµέσως µετά τη Μεταπολίτευση, λει-

τουργεί το κοινοβουλευτικό σύστηµα της χώρας πλειοψηφικά.
Οι µη µονοκοµµατικές κυβερνήσεις ήταν µικρές παρενθέσεις. 

Άρα είναι λογικό ο συντάκτης του Κανονισµού γραµµατικά να
αναφέρεται σε ένα πρώτο κόµµα, που είναι το κόµµα της Πλει-
οψηφίας, και όλα τα άλλα κόµµατα να τα θεωρεί κόµµατα της
Αντιπολίτευσης, γιατί έχει στο νου του το µοντέλο αυτό του πλει-
οψηφικού κοινοβουλευτισµού. 

Το ζήτηµα ετέθη για πρώτη φορά το 1989, όταν συγκροτήθηκε
η αλήστου µνήµης κυβέρνηση Τζαννετάκη, προκειµένου να ασκή-
σει τη δίωξη ενώπιον του Ειδικού Δικαστηρίου για τον Ανδρέα
Παπανδρέου. Σε εκείνη την κυβέρνηση, στην οποία µετείχαν ως
εταίροι της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας και ο τότε ενιαίος Συ-
νασπισµός και φυσικά η Νέα Δηµοκρατία, η εκπρόσωπος του Συ-
νασπισµού εξελέγη Αντιπρόεδρος της Βουλής, χωρίς να υπάρχει
κανένας φραγµός από το γράµµα του Κανονισµού, διότι υπήρχε
µία ενιαία µεγάλη κοινοβουλευτική Πλειοψηφία. 

Στη συνέχεια, σχηµατίστηκε η οικουµενική κυβέρνηση του αεί-
µνηστου Τζαννή Τζαννετάκη.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Του Ζολώτα. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Εξωτερικών): Συγγνώµη, του Ζολώτα, του αείµνη-
στου Ξενοφώντος Ζολώτα. Και εκεί, βεβαίως, όλα τα κόµµατα τα
οποία µετείχαν κατέλαβαν θέσεις Αντιπροέδρων της Βουλής.
Ήταν κόµµατα της Συµπολίτευσης, δεν ήταν κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης. 

Σχηµατίστηκε στη συνέχεια η κυβέρνηση Λουκά Παπαδήµου.
Η Νέα Δηµοκρατία ήταν κόµµα της Αντιπολίτευσης στην κυβέρ-
νηση Παπαδήµου; Επειδή δεν µετείχαν Βουλευτές της ή επειδή
παραιτήθηκαν οι Βουλευτές της, αυτό σηµαίνει ότι το κόµµα ήταν
κόµµα της Αντιπολίτευσης; 

Και φθάνουµε στη σηµερινή Κυβέρνηση. Το ΠΑΣΟΚ ήταν στην
Αντιπολίτευση και µε τον ανασχηµατισµό µετατάχθηκε στη Συµ-
πολίτευση; Στη Συµπολίτευση ήµασταν µαζί µε τη ΔΗΜΑΡ εξαρ-
χής και είχε καταλάβει το ΠΑΣΟΚ µε τη σωστή ερµηνεία του Κα-
νονισµού τη θέση του Αντιπροέδρου που ανήκει στην κοινοβου-
λευτική του δύναµη. Τι άλλαξε; Άλλαξε τίποτα; Η ίδια κοινοβου-
λευτική Πλειοψηφία είναι, η ίδια αρχή της δεδηλωµένης, ο ίδιος
τρόπος συγκρότησης των κοινοβουλευτικών επιτροπών µε βάση
την αρχή της δεδηλωµένης. 

Δεν προεβλήθη αντίρρηση πέρυσι τον Ιούνη. Δεν προεβλήθη
αντίρρηση τον Νοέµβριο του 2011, όταν σχηµατίστηκε η κυβέρ-
νηση Παπαδήµου. Δεν προεβλήθη αντίρρηση το 1989, το 1990
και τώρα θυµούνται οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων και θέτουν το θέµα αυτό. 

Έχετε στο µυαλό σας ένα µοντέλο πλειοψηφικού µονοκοµµα-
τικού κοινοβουλευτισµού, όπου κυβερνά τη χώρα ένα κόµµα και
τα άλλα κόµµατα είναι πάντα και µονίµως στην Αντιπολίτευση;
Αυτό είναι ο στόχος; Θέλετε και εσείς αυτοδύναµη πλειοψηφία;
Αυτό θα συζητήσετε στο συνέδριό σας αύριο; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,

κάντε λίγη ησυχία. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Εξωτερικών): Ας σεβαστούµε, λοιπόν, την παρά-
δοση, την τελολογική ερµηνεία του Κανονισµού, όπως έχει γίνει
δεκτή επί δεκαετίες τώρα. Σας καλώ να αποσύρετε αυτές τις εν-
στάσεις, οι οποίες είναι βαθύτατα αντιδηµοκρατικές, αντιπλου-
ραλιστικές και αντικοινοβουλευτικές. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Παπαδηµούλη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Συνεχίζω να είµαι σύντοµος,
κύριε Πρόεδρε, αλλά είναι ολοφάνερο µετά την παρέµβαση του
Προέδρου του ΠΑΣΟΚ και Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης ότι
πρέπει να απαντήσω. 

Πρώτα από όλα, όταν συγκροτήθηκαν όλες οι Διαρκείς Επι-
τροπές αυτής της Βουλής µε την τρικοµµατική συγκυβέρνηση,
προβάλαµε µε βάση την ίδια επιχειρηµατολογία ένσταση και αµ-
φισβήτηση για την ανάληψη των θέσεων Αντιπροέδρου ή Γραµ-
µατέα από τα συγκυβερνώντα κόµµατα του ΠΑΣΟΚ και της
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ΔΗΜΑΡ. Ανατρέξτε στα Πρακτικά! Η απάντηση του ΠΑΣΟΚ και
της ΔΗΜΑΡ είναι «µπορούµε να παίρνουµε πόστα που ανήκουν
στην Αντιπολίτευση, γιατί µετέχουµε µε µη Βουλευτές και µε µη
στελέχη του Κοινοβουλίου στο Υπουργικό Συµβούλιο». Σε όλες
τις επιτροπές το ίδιο είπαν και τώρα έχουµε τον Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης. 

Όταν συγκροτήθηκε το Προεδρείο αυτής της Βουλής, δεν είχε
λάβει ψήφο εµπιστοσύνης αυτή η Κυβέρνηση. Διατυπώσαµε έγ-
καιρα στο Προεδρείο της Βουλής –και ελέγξτε το µε τον κ. Μεϊ-
µαράκη, παρακαλώ τώρα- διά του κ. Δραγασάκη ένσταση µε
βάση το άρθρο 6 του Κανονισµού. Αυτά τα περί τελεολογικής ερ-
µηνείας του Κανονισµού, µε συγχωρείτε, αλλά δεν είναι πειστικά. 

Καταλαβαίνω το ενδιαφέρον του κ. Βενιζέλου για το συνέδριό
µας, αλλά το θέµα…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Εξωτερικών): Δεν έχω κανένα ενδιαφέρον. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: …που συζητάµε τώρα είναι
ο Κανονισµός της Βουλής και η εκλογή του Ε’ Αντιπροέδρου. Αν
άλλαξαν οι συνθήκες, αλλάζει ο Κανονισµός µε πρόταση της
πλειοψηφίας του Προεδρείου. Όµως, όταν το άρθρο 6 λέει ότι η
θέση του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής ανήκει σε κόµµα της Αν-
τιπολίτευσης, δεν µπορεί το κόµµα της Συµπολίτευσης διά του
Προέδρου του και Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης να θέλει να
είναι ταυτόχρονα και Κυβέρνηση και Αντιπολίτευση.

Κύριε Βενιζέλο, πολύ ωραία τα λέτε, καλός στα λόγια είστε,
αλλά δεν µπορείτε να κάνετε το κρέας ψάρι.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Εξωτερικών): Μεγαλώσαµε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτά που λέτε µου θυµίζουν
την υπερασπιστική γραµµή των νυχτερίδων. Όταν τους έλεγαν
«δεν µπορείτε γιατί είστε ποντίκια», έλεγαν «είµαστε πουλιά» και
όταν τους έλεγαν «δεν µπορείτε γιατί είστε πουλιά», έλεγαν «εί-
µαστε ποντίκια». Είστε Συµπολίτευση, λοιπόν, δεν µπορείτε να
καταλαµβάνετε θέσεις Αντιπολίτευσης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ζητήσει ο κ. Βορίδης. 
Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ως προς το θέµα

που έχουν θέσει ο ΣΥΡΙΖΑ και οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, ένα
πρώτο στοιχείο είναι κατά πόσο υπάρχει ζήτηµα ερµηνείας. Κατά
τη γνώµη µου υπάρχει ζήτηµα ερµηνείας και θα πω γιατί. Διότι ο
ισχυρισµός που προέβαλε ο κ. Παπαδηµούλης, ο οποίος διαβάζει
τον Κανονισµό, θα πρέπει να διαβαστεί στο σύνολό του για να
γίνει κατανοητός. 

Διαβάζω όλη τη διάταξη. Θα είχατε δίκιο, πότε; Αν διαβαζόταν
µε ένα συγκεκριµένο τρόπο, που δεν υπάρχει. Η διάταξη λέει:
«Από τα µέλη του Προεδρείου ο Α’, ο Β’ και ο Γ’ Αντιπρόεδρος,
οι δύο Κοσµήτορες και οι τέσσερις Γραµµατείς προέρχονται από
την πρώτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα» και, επαναλαµ-
βάνω, από την πρώτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα. 

Θα είχατε δίκιο και θα ήταν συνεπής η ερµηνεία που κάνετε,
αν διαβαζόταν εδώ ως εξής: «Προέρχονται από τη Συµπολί-
τευση». Εν συνεχεία, διαβάζω ότι πράγµατι χρησιµοποιείται η
εξής ορολογία: «Ο Δ’ Αντιπρόεδρος, ένας Κοσµήτορας και ένας
Γραµµατέας από την πρώτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Αντιπολίτευσης. Ο Ε’ Αντιπρόεδρος και ένας Γραµµατέας
από τη δεύτερη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα της Αντιπο-
λίτευσης».

Γιατί ο Κανονισµός δεν κάνει τη διάκριση που θα έπρεπε να
κάνει, δηλαδή Συµπολίτευση και Αντιπολίτευση, αλλά µιλά για
πρώτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα και µετά πηγαίνει
κατά τη δύναµη των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και απονέµει
αυτά που θέλει να απονείµει; Ακριβώς γιατί ο Κανονισµός αντα-
ποκρίνεται σε ένα µοντέλο λειτουργίας όπου η πρώτη σε δύναµη
Κοινοβουλευτική Οµάδα είναι η Συµπολίτευση.

Όµως, δεν θέλει αυτό. Θέλει να κατανείµει ανάλογα µε τη δύ-
ναµη των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, άλλως πράγµατι θα χρη-
σιµοποιούσε τη διάκριση αυτή. Δεν χρησιµοποιεί τη διάκριση
αυτή, µιλάει για την πρώτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα
και µετά πηγαίνει ανάλογα µε τη δύναµη των Κοινοβουλευτικών

Οµάδων.
Η ορθή ερµηνεία, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι εδώ ο Κανονισµός

χρησιµοποιεί ουσιαστικά τη σειρά της δυνάµεως των Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων αδιαστίκτως και δεν κάνει τη διάκριση ανά-
µεσα σε Συµπολίτευση και Αντιπολίτευση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Μαριά,

δεν µιλήσατε προηγουµένως επί του θέµατος; 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Και ο κ. Παπαδηµούλης

µίλησε προηγουµένως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,

να τελειώνουµε. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Θα τελειώσουµε.
Πρώτα απ’ όλα, κύριε Πρόεδρε, να επισηµάνουµε και προς τον

Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ ότι αυτήν τη συγκεκριµένη αντίρρηση, για
την ερµηνεία του Κανονισµού, τη θέσαµε και στην Ολοµέλεια την
προηγούµενη φορά. 

Δεύτερον, το ίδιο ζήτηµα θέσαµε και στην Επιτροπή Θεσµών
και Διαφάνειας της Βουλής, όπου εκεί έγινε αποδεκτή η άποψή
µας και γι’ αυτό Β’ Αντιπρόεδρος της επιτροπής αυτής είναι ο κ.
Δηµαράς.

Άρα ήδη στο Σώµα έχουν τεθεί οι δικές µας απόψεις και δεν
είναι κάτι το καινοφανές, ούτε βέβαια είναι αντιδηµοκρατικό ούτε
και αντικοινοβουλευτικό. Όταν κάποιο κόµµα παίρνει την πρωτο-
βουλία να µπει στην Κυβέρνηση και να είναι στη Συµπολίτευση,
πλέον δεν είναι στην αντιπολίτευση. Μόνο εδώ, µε την ερµηνεία
του κ. Βενιζέλου, θα έχουµε το ΠΑΣΟΚ στη Συµπολίτευση και
στην Αντιπολίτευση!

Ζητούµε, λοιπόν, να εφαρµοστεί ξεκάθαρα ο Κανονισµός, που
λέει ότι η θέση του Ε’ Αντιπροέδρου –κι εδώ δεν έχουµε κάτι προ-
σωπικό µε τον υποψήφιο συνάδελφο- ανήκει σε κόµµα της Αντι-
πολίτευσης. Αυτό είναι το ζήτηµα. Εάν, λοιπόν, έχουν πρόβληµα
και δεν το προέβλεψε αυτό το ΠΑΣΟΚ, συµµετέχοντας στην Κυ-
βέρνηση, αυτό αφορά το ίδιο το ΠΑΣΟΚ. 

Εµείς καλούµε το Προεδρείο να εφαρµόσει τον Κανονισµό,
που είναι ξεκάθαρος και δεν χρειάζεται ούτε ερµηνείες ούτε αλ-
χηµείες. Τα γεγονότα είναι συγκεκριµένα. Υπάρχει µία δυναµική
και αυτήν τη δυναµική την αποδεχόµαστε, όπως την αποδέχονται
τα υπόλοιπα κόµµατα. Το ΠΑΣΟΚ δεν µπορεί να είναι και µε τον
αστυφύλαξ και µε τον χωροφύλαξ, δηλαδή και στην Κυβέρνηση
και στην Αντιπολίτευση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Τσούκαλης έχει τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, όπως είναι κατανοητό, είµαστε αυτό το κόµµα το
οποίο βρίσκεται στον πυρήνα του προβληµατισµού. 

Δεν θα τοποθετηθούµε συγκυριακά επί του συγκεκριµένου ζη-
τήµατος. Θέλουµε να δηλώσουµε ότι η Δηµοκρατική Αριστερά
και όπως φαντάζοµαι, κάθε κόµµα της Αίθουσας αυτής, σε καµ-
µία περίπτωση δεν απεµπολεί όσα δικαιώµατα της απονέµει ο
Κανονισµός.

Όµως αυτό το οποίο πρέπει να γίνει κατανοητό είναι ότι η ερ-
µηνεία η οποία εδόθη από τη Δηµοκρατική Αριστερά, όταν συγ-
κροτήθηκε το πρώτο Προεδρείο, εξακολουθεί να είναι στέρεη
και σήµερα και να ισχύει. Εµείς δεν εξαρτήσαµε τη θέση µας από
το πώς συµµετέχουµε στην Κυβέρνηση, αν συµµετέχουµε µε
Βουλευτές ή µε πολιτικά πρόσωπα ή µε άλλους που υπεδείχθη-
σαν από το κόµµα µας, αλλά η θέση µας βασίστηκε στο ουσια-
στικό στοιχείο, στο συνταγµατικό στοιχείο της παροχής ψήφου
εµπιστοσύνης. Δώσαµε ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση και
από εκεί και πέρα συγκεκριµένα ορίσαµε και τη στάση µας.

Θέλω να συµπληρώσω το σκεπτικό που αναπτύχθηκε από τους
προλαλήσαντες, παραθέτοντας την αντίφαση ή αν θέλετε τον πα-
ραλογισµό που θα µπορούσαµε να αντιµετωπίσουµε αν ακολου-
θούσαµε το σκεπτικό το οποίο ετέθη εκ µέρους της Αντιπο-
λίτευσης, το οποίο είναι σκεπτικό που αξιολογείται. Είναι ένα σκε-
πτικό και ένας προβληµατισµός που πρέπει να µας δώσει τη δυ-
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νατότητα να τροποποιήσουµε και τον Κανονισµό και πιθανώς και
το Σύνταγµα ενόψει πλέον της καθιέρωσης, της παγιοποίησης
στον τόπο µας των κυβερνήσεων συνεργασίας.

Ανάλογα µε το αν ένα κόµµα συµµετέχει εξαρχής σε µία κυ-
βέρνηση, αποχωρεί στη συνέχεια ή επανασυµµετέχει στην κυ-
βέρνηση, θα πρέπει να αποσύρει και τον Αντιπρόεδρο τον οποίο
έχει υποδείξει. Φανταστείτε δηλαδή τι θα µπορούσε να συµβεί
εάν σε ανακατατάξεις, αναπροσαρµογές και αναδιαρθρώσεις
που θα γίνονταν και που είναι φυσιολογικές κάτω από κάποιες
συγκυρίες, άλλαζε τότε, µε αυτό το σκεπτικό, και η σύνθεση του
Προεδρείου.

Αυτό, λοιπόν, που πρέπει ουσιαστικά να µας προβληµατίσει
είναι να δούµε πραγµατικά αλλαγές και στον Κανονισµό και στο
Σύνταγµα ενόψει της αναθεώρησης, προκειµένου να αρθεί αυτό
το παράλογο, που αναπτύχθηκε και από τον κ. Βενιζέλο, ότι δη-
λαδή το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής συγκροτήθηκαν
µε την πεποίθηση ότι αυτός εδώ ο τόπος θα έχει ισχυρές µονο-
κοµµατικές κυβερνήσεις, οι οποίες δεν θα αλλάξουν µε τίποτα.
Να που οι συνθήκες όµως ανέτρεψαν -και πολύ σωστά ανέτρε-
ψαν- αυτήν την αντίληψη της Μεταπολίτευσης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο για µια τριτολογία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι, δεν υπάρ-

χει τριτολογία.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να

κάνω µια πρόταση επί της διαδικασίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι, κύριε συ-

νάδελφε. Παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ζητώ τον λόγο επί της δια-

δικασίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με συγχωρείτε

πάρα πολύ, αλλά εν συνεχεία θα ζητήσουν και οι υπόλοιποι για
να τριτολογήσουν…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν συνηθίζω να παρελκύω
τις διαδικασίες. Ζητώ τον λόγο επί της διαδικασίας για λιγότερο
από ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν θέλετε να
ακούσετε τη θέση του Προεδρείου πρώτα;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να την ακούσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, πράγµατι, το άρθρο 6 παράγραφος 2 είναι όπως ανεφέρθη
από τους συναδέλφους οι οποίοι τοποθετήθηκαν. Κάποιοι το
ανέγνωσαν κιόλας. Ανάλογη διάταξη περιείχετο και στον Κανο-
νισµό το 1989-1990, όπου προβλέπονταν πέντε Αντιπρόεδροι, εκ
των οποίων οι τρεις θα εκλέγονταν µε την ψηφοφορία και ανά-
λογα µε το ποιος θα έπαιρνε την πλειοψηφία θα εξελέγετο, αλλά
οι υπόλοιποι δύο ανήκαν κατά σειρά δυνάµεως στα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης.

Ενθυµείστε πάρα πολύ καλά ότι το µεν 1989 υπήρχε ένα κόµµα
Αντιπολίτευσης, από τον Νοέµβριο δε του 1989 και µετά δεν
υπήρχε κόµµα Αντιπολίτευσης. Εκεί, λοιπόν, θα έπρεπε κανονικά
το µεν 1989 η Ενωµένη Αριστερά, η οποία συµµετείχε στην Κυ-
βέρνηση, να µην πάρει Αντιπρόεδρο και το ΠΑΣΟΚ να πάρει έναν
Αντιπρόεδρο, όπως πήρε, τον δε Νοέµβριο του 1989 να πάρει
µόνο η Κυβέρνηση -µόνο η Νέα Δηµοκρατία, για να ακριβολογώ-
τρεις Αντιπροέδρους και οι άλλοι δύο να µη διατεθούν, διότι τα
δύο κόµµατα της Αντιπολίτευσης συµµετείχαν στην Κυβέρνηση
µε Υπουργούς. Και όµως, αν δείτε, πήρε Αντιπρόεδρο και η Ενω-
µένη Αριστερά και το ΠΑΣΟΚ, που συµµετείχαν στην κυβέρνηση.

Εποµένως δικαιούµαι να πω ότι εδώ τείνει να διαµορφωθεί µία
ερµηνεία του σχετικού άρθρου του Κανονισµού. Πρώτα απ’ όλα,
τον ορισµό τι είναι Αντιπολίτευση και τι είναι Συµπολίτευση µάλ-
λον δεν τον ερµηνεύει µε τη λογική ότι όταν δεν υπάρχουν
Υπουργοί από ένα κόµµα είναι στην Αντιπολίτευση, όπως υπο-
στηρίζετε.

Δεύτερον, υπάρχει µια διασταλτική ερµηνεία που πρέπει να
θεωρηθεί ότι καταλαµβάνει τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες που
έπονται της πρώτης σε δύναµη Κοινοβουλευτικής Οµάδας, κατά

την έννοια του εδαφίου α’ της ίδιας παραγράφου. Ένα παρά-
δειγµα θα σας πω τώρα. Ας υποθέσουµε ότι ο κ. Γρηγοράκος
δεν γινόταν Υπουργός. Τι θα γινόταν εδώ; Το ΠΑΣΟΚ θα συµµε-
τείχε στην Κυβέρνηση κι ο κ. Γρηγοράκος θα παρέµενε Αντιπρό-
εδρος της Βουλής, όπως ήταν µέχρι τώρα. Μπορούσε κανείς να
πει στον κ. Γρηγοράκο «παραιτηθείτε, για να εκλέξουµε Βου-
λευτή από το επόµενο σε δύναµη κόµµα της Αντιπολίτευσης»; Ο
Αντιπρόεδρος εκλέγεται για όλη την περίοδο, δεν εκλέγεται µόνο
για ένα διάστηµα και εν συνεχεία τού λέµε «παραιτήσου εσύ, να
έλθει κάποιος άλλος».

Εποµένως πιστεύω ότι η ερµηνεία που δίδεται αυτήν τη στιγµή,
ότι µπορεί και πρέπει να είναι υποψήφιος από το ΠΑΣΟΚ, που
είναι το τρίτο σε δύναµη κόµµα στο Κοινοβούλιο, είναι η ορθή
ερµηνεία και έτσι πρέπει να προχωρήσουµε.

Παρακαλώ, έχετε τον λόγο, κύριε Παπαδηµούλη, αλλά µόνο
για ένα λεπτό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν θα χρειαστώ παραπάνω,
κύριε Πρόεδρε.

Άκουσα µε προσοχή τη δική σας ερµηνεία, του Προεδρεύον-
τος, όπως και των συναδέλφων που µίλησαν, είτε συµφωνώντας
µε τη θέση που ανέπτυξα είτε όχι.

Η πρότασή µου είναι η εξής: Επειδή η ερµηνεία αυτού του θέ-
µατος δίνει σε αυτήν την περίφηµη καρέκλα του Αντιπροέδρου
τεράστια σηµασία και επειδή δεν πρέπει να κάνουµε ερµηνείες
µε τα χρωµατιστά γυαλιά της εκάστοτε σκοπιµότητας, προτείνω
να αναβληθεί η προγραµµατισµένη για τώρα εκλογή και να ζη-
τήσει το Προεδρείο της Βουλής τη γνώµη του Επιστηµονικού
Συµβουλίου της Βουλής, για να έχουµε τη γνώµη του αρµόδιου
οργάνου και µε βάση αυτήν να τοποθετηθούµε. Επίσης, αν εγεί-
ρονται και θέµατα -διότι κάτι είπε ο κ. Βορίδης- αλλαγών και προ-
σθηκών στον Κανονισµό, έτσι ώστε να µην υπάρχει αυτός ο τρα-
γέλαφος, ο κ. Βενιζέλος να είναι ταυτόχρονα Αντιπρόεδρος της
Κυβέρνησης και επικεφαλής κόµµατος της Αντιπολίτευσης, να
τα λύσουµε, για να µη γίνουµε και αντικείµενο για επιθεωρήσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Καταχωρίζονται

και καταγράφονται οι απόψεις και προχωρούµε στην ψηφοφο-
ρία.

(Θόρυβος-Διαµαρτυρίες)
Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η πρότασή

µας επί της διαδικασίας πρέπει να τεθεί σε ψηφοφορία δι’ εγέρ-
σεως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ερµηνεύοντας
και το Προεδρείο τον Κανονισµό, λέει ότι η ορθή ερµηνεία είναι
εκείνη η οποία εξετέθη από τους συναδέλφους προηγουµένως.
Εάν εσείς επιµένετε ότι υπάρχει διαδικαστικό θέµα, θα το θέ-
σουµε σε ψηφοφορία…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτό πρότεινα, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης):...όπως προβλέ-
πεται από τον Κανονισµό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Έτσι ακριβώς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όσοι εκ των συ-

ναδέλφων υποστηρίζουν ότι η σωστή ερµηνεία είναι να είναι ο
υποψήφιος από το τρίτο από άποψη κοινοβουλευτικής δύναµης
κόµµα…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέ-
πετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,
πείτε µου για ποιο θέµα θέλετε να τοποθετηθείτε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Η πρόταση που ζητώ να
τεθεί στην κρίση του Σώµατος δι’ εγέρσεως είναι να αναβληθεί
η ψηφοφορία και να ζητηθεί από το Προεδρείο η γνώµη του Επι-
στηµονικού Συµβουλίου της Βουλής. Αυτό ζητάµε να κριθεί από
τους συναδέλφους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν µπορεί τέ-
τοιου είδους…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λέω ότι η
πρόταση που µόλις έκανα ήταν να αναβληθεί η ψηφοφορία και
το Προεδρείο της Βουλής να ζητήσει τη γνώµη του Επιστηµονι-
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κού Συµβουλίου της Βουλής. Ζητώ αυτή η πρόταση να τεθεί σε
ψηφοφορία. Δεν έχει το Προεδρείο το δικαίωµα αυτήν την πρό-
ταση να την καταπιεί, να την εξαφανίσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μάλιστα. Ακού-
στε µε. Αν τίθεται θέµα παραβίασης του Κανονισµού, το οποίο
συνδυάζεται µε την πρόταση, καλώς τίθεται. Αν θέτετε µόνο πρό-
ταση αναβολής, απλώς δεν το θέτετε σωστά. 

Θέτετε, λοιπόν, θέµα παραβίασης του Κανονισµού;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ασφαλώς, κύριε Πρόεδρε.

Απορώ για το ερώτηµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εντάξει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εµείς πιστεύουµε ότι ερµη-

νεύεται λανθασµένα ο Κανονισµός, αλλά, επειδή ακούστηκαν και
άλλες ερµηνείες, αν θέλουµε να είµαστε σοβαροί, ως δηµοκρα-
τική διέξοδο προτείνω την αναβολή της ψηφοφορίας και τη γνω-
µοδότηση του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής. 

Με αναγκάζετε να το πω για τρίτη φορά. Τι δεν είναι κατα-
νοητό; Γιατί σας ενοχλεί να τοποθετηθεί το Σώµα σ’ αυτήν την
πρόταση; Γιατί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Παπαδη-
µούλη, εφόσον τίθεται στο πλαίσιο του άρθρου 67, παράλληλα
δηλαδή µε την παραβίαση του Κανονισµού ακολουθεί και η πρό-
ταση της αναβολής, ορθώς θα τεθεί σε ψηφοφορία, εφόσον αµ-
φισβητείται η κρίση του Προεδρείου.

Όσοι εκ των συναδέλφων δέχονται ότι υπάρχει παραβίαση του
Κανονισµού και ζητούν την περαιτέρω αναβολή, παρακαλώ να
εγερθούν.

(Εγείρονται οι αποδεχόµενοι την πρόταση)
Προφανώς ηγέρθησαν οι ολιγότεροι.
Συνεπώς η πρόταση απορρίπτεται.
Εποµένως, προχωρούµε στην ψηφοφορία.
Παρακαλώ καλούνται επί του καταλόγου ο συνάδελφος κ. Ιορ-

δάνης Τζαµτζής από τη Νέα Δηµοκρατία και η κ. Όλγα Γεροβα-
σίλη από τον ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Θέλετε κάτι, κύριοι συνάδελφοι; Δεν σας καταλαβαίνω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Επί της άρσεως δεν θα µιλήσουµε, κύριε

Πρόεδρε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Έχω σηκώσει το χέρι µου να µιλήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Αφού δεν ζή-

τησε κανείς τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Εγώ τον ζήτησα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι, όχι. Με

συγχωρείτε. Παρακαλώ πάρα πολύ!
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Παρακαλώ πάρα πολύ! Έδωσα τον λόγο σε κάθε έναν εκ των

συναδέλφων…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Να κοιτάτε, κύριε Πρόεδρε. Είχαµε ση-

κώσει το χέρι µας να µιλήσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι από τη Χρυσή Αυγή, παρακαλώ, ακούστε µε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Έχουµε ζητήσει τον λόγο. Σηκώσαµε το

χέρι να µιλήσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ

πάρα πολύ! Όταν ανέγνωσα προηγουµένως τα διαδικαστικά, ζη-
τούσα κεχωρισµένως για τον κάθε συνάδελφο αν θέλει να µιλή-
σει…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Είχαµε σηκώσει το χέρι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης):...επαναλάµβανα

«κανείς δεν ζητά το λόγο» και δεν άκουσα τότε καµµία διαµαρ-
τυρία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Σηκώναµε το χέρι! Να κάνετε καλύτερα
τη δουλειά σας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Καλούνται ως
ψηφολέκτες για τη µία κάλπη που αφορά την εκλογή για το

αξίωµα του Ε’ Αντιπροέδρου ο κ. Ιωάννης Πασχαλίδης από τη
Νέα Δηµοκρατία και η κ. Ηρώ Διώτη από τον ΣΥΡΙΖΑ/Ενωτικό Κοι-
νωνικό Μέτωπο.

Επίσης, καλούνται ως ψηφολέκτες για την άλλη κάλπη που
αφορά τις αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών ο συνάδελφος κ.
Λάζαρος Τσαβδαρίδης από τη Νέα Δηµοκρατία και η κ. Ειρήνη-
Ελένη Αγαθοπούλου από το ΣΥΡΙΖΑ/Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µας δώσετε επιτέ-
λους τον λόγο;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Με ποιο δικαίωµα δεν µας δίνετε τον
λόγο, κύριε Πρόεδρε; Σας ρωτάµε, µε ποιο δικαίωµα δεν µας δί-
νετε τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριοι συνάδελφοι!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε ποιο δικαίωµα δεν
µας δίνετε τον λόγο; Μπορείτε να µου απαντήσετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,
δώστε µου ένα λεπτό. Θα µου επιτρέψετε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Με ποιο δικαίωµα δεν µας δίνετε τον λόγο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Μπορείτε να µε ακούσετε; Έχω ση-

κώσει το χέρι µου από πριν. Με ποιο δικαίωµα δεν µας δίνετε τον
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα µου επιτρέ-
ψετε να µιλήσω και εγώ; Κύριοι της Χρυσής Αυγής, θα µου επι-
τρέψετε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Όχι, δεν σας επιτρέπουµε. Όλο εσείς µι-
λάτε. Το έχετε κάνει δικό σας «µαγαζάκι» εδώ µέσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ακούστε µε, πα-
ρακαλώ. Προηγουµένως όταν αναφερόµουν στα διαδικαστικά…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τα βλέπουµε και σήµερα τα διαδικαστικά!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ!

Προηγουµένως αναφέρθηκα για έναν έκαστο των συναδέλφων
των οποίων ζητείται η άρση ασυλίας και όταν ουδείς ζητούσε τον
λόγο…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Μα τι λέτε! Υπάρχει βίντεο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τα ίδια κάνετε τρεις µήνες τώρα. Έλεος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης):…επαναλάµβανα

«δεν θέλει να µιλήσει κανείς». Τότε δεν άκουσα καµµία διαµαρ-
τυρία. Ως εκ τούτου, ακαίρως υποβάλλετε το αίτηµα. Παρακαλώ
πάρα πολύ! 

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Να χαίρεστε το συνταγµατικό τόξο. Λα-

µόγια!
(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Χρυσής

Αυγής αποχωρεί από την Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, σας ενηµερώνω επίσης ότι στο Προεδρείο έχουν έρθει, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της Βουλής, σφραγι-
σµένες επιστολές συναδέλφων για συµµετοχή στη µυστική ψη-
φοφορία εκλογής του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής καθώς και
ψηφοδέλτια επί των αιτήσεων άρσεως ασυλίας, µε τα οποία γνω-
στοποιούν την ψήφο τους. 

Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν
στην καταµέτρηση που θα ακολουθήσει.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(Διαρκούσης της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα καταλαµ-

βάνει η ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ -ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ)

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Υπάρχει συνά-
δελφος ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.

Οι επιστολές οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους
συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της
Βουλής, καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και πα-
ρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν στην
καταµέτρηση και διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξαγωγή του
αποτελέσµατος.

(ΔΙΑΛΟΓΗ) 
(ΚΑΤΑ ΤΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ ΤΗΣ ΔΙΑΛΟΓΗΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι
Υπουργοί Οικονοµικών, Εσωτερικών, Πολιτισµού και Αθλητισµού,
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Υγείας, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Επικρατείας κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Φορολογία Εισοδήµατος, Επείγοντα Μέτρα
Εφαρµογής του ν. 4046/2012, του ν. 4093/2012 και του ν. 4127/
2013 και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, πρώτον,
το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας για την
εκλογή του Ε’ Αντιπροέδρου. 

Ψήφισαν συνολικά 220 Βουλευτές. 
Για το αξίωµα του Ε’ Αντιπροέδρου ο κ. Ιωάννης Δριβελέγκας,

Βουλευτής Χαλκιδικής, έλαβε 137 ψήφους. 
Επίσης, βρέθηκαν 79 λευκά ψηφοδέλτια και 4 άκυρα ψηφο-

δέλτια. 
Συνεπώς ο κ. Ιωάννης Δριβελέγκας, σύµφωνα µε το Σύνταγµα

και τον Κανονισµό της Βουλής, εκλέγεται ως Ε’ Αντιπρόεδρος
της Βουλής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ να εξουσιοδοτήσετε
το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών
της σηµερινής συνεδρίασης όσον αφορά την εκλογή του Ε’ Αν-
τιπροέδρου της Βουλής. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Παρεσχέθη η

ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Επίσης, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της

διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας επί των αιτήσεων άρ-
σεως ασυλίας των συναδέλφων Βουλευτών. 

Ψήφισαν συνολικά 211 Βουλευτές. 
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Κωνσταντίνου Κοντογε-

ώργου. Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 5

Βουλευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 201 Βου-

λευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 3 Βουλευτές.
Λευκά: 2.
Συνεπώς, η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
Για τον συνάδελφο κ. Γεώργιο Λαµπρούλη.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 11 Βουλευ-

τές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 190 Βου-

λευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 8 Βουλευτές.
Λευκά: 2.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
Για τον συνάδελφο κ. Ευθύµιο Καρανάσιο. 
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 186 Βου-

λευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 22 Βουλευ-

τές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 1 Βουλευτές.
Λευκά: 2.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής γίνεται δεκτή για

την άρση της ασυλίας του.
Για τον συνάδελφο κ. Γεώργιο Γερµενή.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 208 Βου-

λευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 2 Βουλευ-

τές.
Λευκά: 1.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής γίνεται δεκτή για

την άρση της ασυλίας του.
Για το συνάδελφο κ. Ευστάθιο Μπούκουρα.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 207 Βου-

λευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισε 1 Βουλευ-

τής.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 2 Βουλευτές.
Λευκά: 1.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής γίνεται δεκτή για

την άρση της ασυλίας του.
(Το πρωτόκολλο και τα ψηφοδέλτια της διεξαχθείσης ονοµα-

στικής ψηφοφορίας καταχωρίζονται στα πρακτικά και έχουν ως
εξής:

14170 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14171



14172 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14173



14174 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14175



14176 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14177



14178 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14179



14180 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14181



14182 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14183



14184 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14185



14186 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14187



14188 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14189



14190 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14191



14192 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14193



14194 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14195



14196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14197



14198 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14199



14200 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14201



14202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14203



14204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14205



14206 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14207



14208 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14209



14210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14211



14212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14213



14214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14215



14216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14217



14218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14219



14220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14221



14222 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14223



14224 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14225



14226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14227



14228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14229



14230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14231



14232 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14233



14234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14235



14236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14237



14238 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14239



14240 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14241



14242 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14243



14244 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14245



14246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14247



14248 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14249



14250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14251



14252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14253



14254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14255



14256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14257



14258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14259



14260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14261



14262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14263



14264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14265



14266 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14267



14268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14269



14270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14271



14272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14273



14274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14275



14276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14277



14278 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14279



14280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14281



14282 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14283



14284 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14285



14286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14287



14288 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14289



14290 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14291



14292 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14293



14294 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14295



14296 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14297



14298 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14299



14300 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14301



14302 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14303



14304 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14305



14306 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14307



14308 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14309



14310 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14311



14312 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14313



14314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14315



14316 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14317



14318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14319



14320 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14321



14322 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14323



14324 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14325



14326 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14327



14328 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14329



14330 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14331



14332 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14333



14334 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14335



14336 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14337



14338 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14339



14340 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14341



14342 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14343



14344 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14345



14346 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14347



14348 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14349



14350 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14351



14352 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14353



14354 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14355



14356 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14357



14358 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14359



14360 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14361



14362 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14363



14364 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14365



14366 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14367



14368 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14369



14370 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14371



14372 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14373



14374 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14375



14376 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14377



14378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14379



14380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14381



14382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14383



14384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14385



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κύριοι συνά-
δελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.34’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 11 Ιουλίου 2013 και ώρα 9.30’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση
επίκαιρων ερωτήσεων.

14386 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                       ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΙΓ’ - 9 IOYΛIΟΥ 2013 14387


